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NOVI pOČETaK
stare ideje

Dragi čitaoci, veliki pozdrav i dobro došli!
Nakon duže pauze bez novina za studente u Tuzli, nakupilo se mnoštvo pitanja, 

ideja, studentskih radova, dobrih i loših vijesti, priča kojih ste se, vjerujemo uželjeli 
čitati i pisati. 

Ove godine, povodom obilježavanja još jedne godišnjice Univerziteta odlučili smo 
da svoj trag u historiji naše profesije ostave i novine koje su pred vama. Zahvaljujući 
vama, dragim studentima, profesorima i Uniji studenata mi evo imamo novu priliku da 
čitamo radove studenata žurnalistike koji su pokazali veliko znanje, interes i upornost 
da bi mi sada uživali u plodovima njihovog rada.

Ne morate biti suviše kritični prema nama, ali sve vaše sugestije, prijedlozi, po-
hvale i kritike dobro će nam doći. Vrijeme će učiniti da ove novine budu još bolje, a 
zasad treba pohvaliti rad na ovoj odličnoj ideji, jer je on u svakom slučaju bolji od 
samog postojanja te ideje. 

Kazali su da su vijesti prvi grubi nacrt historije, a možda i njen falsifikat. mi smo 
se ovdje potrudili da ono što smo napisali bude dio historije koji će svi čitati sa za-
davoljstvom. U svakom slučaju naš Univerzitet već 35 godina obrazuje, odgaja, uči, 
motiviše i proizvodi ljude koji će svojim znanjem graditi ljepšu budućnost i pokazati 
da je znanje zaista moć, i to moć koja će ubuduće biti u vašim rukama.

„Univerzitet u Tuzli ima duboku društvenu ukorijenjenost u svojoj sredini. Sve što 
je društvena sredina uložila u njega on joj je višestruko vratio“, kazao nam je rektor 
Univerziteta u Tuzli, prof. dr. Enver Halilović koji je ulogu Univerziteta najbolje obja-
snio kada je kazao da je Univerzitet u Tuzli najznačajniji društveni faktor emancipacije 
ovog regiona.

Uživajte. Do sljedećeg broja srdačno vas pozdravljamo.

TrEND SKlapaNja 
braKOVa TOKOm STUDIja

prOF. Dr. ENVEr HalIlOVIĆ, 
rEKTOr UNIVErZITETa U TUZlI

EmIr ĐUlOVIĆ
OD prVE pjESmE DO DaNaS

ŠTa bI Vam OlaKŠalO 
STUDIraNjE?
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ja Sam Na 
STUDIj DOŠla 
Sa paKlOm 
bOjIca I 
VjErUjEm Da 
jE TO NajbOljI 
NaČIN Da SE 
NEŠTO NaUČI. 
pODVUcITE 
NEŠTO ŠarENO, 
NapraVITE 
NEKI GEG. TO 
jE NajbOljI 
NaČIN Da 
ZNaNjE TrajNO 
OSTaNE U VaŠIm 
GlaVama

Razgovarali: 
Danijela Jokić 
i Senad Mahmutbegović

mlada ekonomistica 
mirna mešić (23) nedavno 
je diplomirala na Ekonom-
skom fakultetu  ostvarivši 
tokom studija prosječnu 
ocjenu 9,92 što je, za ovu 
godinu, najbolji prosjek na 
Univerzitetu u Tuzli. mirna 
je za svoj uspjeh najza-
hvalnija roditeljima, voli 
putovanja i planinarenje, 
a želja joj je da radi kao 
predavač na fakultetu koji 
je i sama završila.

G-đice Mešić kakav je 
osjećaj biti najbolji student 
na Univerzitetu u Tuzli?

Da kažem iskreno, 
počastvovana sam. jako 
je lijep osjećaj izaći pred 
svoju generaciju i dobiti to 

priznanje. Osim toga, veo-
ma sam iznenađena. prvi 
put sam danas čula da 
ću dobiti to priznanje. 

NIŠTa NIjE 
NEmOGUĆE

Ostvarili ste pro-
sjek 9,92. Čemu može-
te zahvaliti  za svoj izvan-
redan uspjeh?

Klasika je zahvaliti ro-
diteljima, ali znam da sam 
ja najviše zahvalna zbog 
njihovog uticaja. Oni su me 
naučili da ništa nije nemo-
guće , što danas i nije baš 
tako često. Sve češće slu-
šate kako roditelji govore 
da je nešto preteško za 
njihovu djecu, da je nešto 
zahtjevno, a mene su ro-
ditelji naučili da su od naj-
manjih nogu ljudi zapravo 
nevjerovatan potencijal  i 

da 
samo tre- ba 
vjerovati u njih i pokazaće 
rezultat. 

Gledajući Vaš prosjek 
ocjena nameće se jedno 
logično pitanje – koliko ste 
vremena provodili učeći?

Naravno, kada su u to-
ku parcijalni ispiti, provodi 
se mnogo vremena učeći, 
dok je inače to samo obi-
lazak predavanja, slušanje 
vježbi. Nije potrebno toliko 

puno vremena koliko ljudi 
misle, ali definitivno treba 
uložiti i truda i vremena.

Koliko Vam je, tokom 
studija, pomoglo prethod-
no obrazovanje?

ja sam bila učenica 
gimnazije „meša Selimo-
vić“ i tu su nas naučili ka-
ko da učimo. mislim da 
je najvažnije to što svaki 
gimnazijalac ponese iz 
te škole – kako se skon-
centrisati,  kako pristupiti 
učenju. Knjiga se može či-
tati satima, a da se iz nje, 
zapravo, ništa ne zapam-
ti. Tako da ja mislim da je 
moje prethodno obrazova-
nje dosta pomoglo.

TUZlaNSKI 
UNIVErZITET prVI 

IZbOr
Studirali ste 

ekonomiju. Za-
što ste se od-
lučili za studij 
ekonomi je i 
zašto baš na 
tuzlanskom 

univerzitetu?
Tuzlanski 

univerzitet mi je bio glavni 
izbor. Definitivno sam že-
ljela upisati fakultet u Tu-
zli. Da budem sa svojom 
porodicom, da smanjim 

troškove studiranja – i to 
je dio računice. Osim toga, 
bila sam dosta bolesna te 
godine, tako da nisam že-
ljela ići u Sarajevo, u onu 
hladnu klimu. a ekonomi-
ja, kada smo pogledali koji 
fakulteti imaju tu i koje su 
moje sposobnosti i sklo-
nosti, jednostavno je došla 
kao logični izbor.

Koliko ste zadovoljni 
uslovima studiranja?

Vrlo je žalosna činje-
nica da ekonomija nema 
svoj vlastiti prostor za rad. 
To je često predstavljalo 
problem kada je treba-
lo organizovati polaganje 
ispita, gdje smjestiti toli-
ke ekonomiste. ljudi ne 
shvataju koliko, zapravo, 
trenutno ima ekonomista 
na tom fakultetu. Kada ih 
stavite sve zajedno, njima 
treba plesna dvorana, to 
jedna učionica ne može 
da primi odjednom. Tako 
da je to što smo prostorno 
bili ograničeni bio nedo-
statak. Inače, što se osta-
loga tiče, mislim da je sve 
bilo u redu. jako sam za-
dovoljna bibliotekom koju 

smo dobili. Tu moram da 
pohvalim svoj fakultet. Do-
bili smo donaciju Svjetske 
banke u izvanrednoj lite-
raturi. jedino bi trebalo 

mENE SU rODITEljI NaUČIlI 
Da SU OD NajmaNjIH 
NOGU ljUDI ZapraVO 
NEVjErOVaTaN pOTENcIjal  
I Da SamO TrEba VjErOVaTI 
U NjIH I pOKaZaĆE rEZUlTaT. 

INTErVIEw mirna mešić, studentica generacije

Voljela bih predavati
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čitaonicu dodati, zato što 
nam drugi fakulteti ne do-
puštaju da koristimo nji-
hove čitaonice. jednom 
studentu koji hoće da se 
posveti nečemu, izaći iz 
kuće, iz svih obaveza ko-
je ga čekaju, facebook-a,  
televizora, imati čitaonicu 
nešto je neprocjenjivo. po 
mom mišljenju, ako plani-
rate duži period da radite, 
ako se osam sati negdje 
zatvorite, može se mnogo 
postići.

raD SE ISplaTI

Studiranje iziskuje i 
značajna finansijska sred-
stva. Da li ste primali sti-
pendije ili druge vrste nov-
čane pomoći?

Dobijala sam stipendi-
ju koja se dodjeljuje kao 
nagrada opštine Tuzla, 
studentima sa prosjekom 
većim od 9.0. Osim toga, 
primala sam studentski 
kredit, koji se otplaćuje u 
skladu sa svojim prosje-
kom. ja, nadam se, neću 
morati vraćati taj kredit. 
Također sam dobila i po-
dršku bosch fondacije, ko-
ja me poslala u Evropu na 

mjesec dana. To je jedna 
specifična stipendija , koja 
je bila način da si priuštim 
nešto što inače ne bih mo-
gla – mjesec dana u Evro-
pi sa džeparcem, voznim 
kartama , svime...

Kako provodite slo-
bodno vrijeme i da li ste 
uopšte imali vremena za 
slobodne aktivnosti?

pa, vremena uvijek 
ima. moj momak i ja uvijek 
kažemo „kad ima vreme-
na za facebook i televizor, 
ima vremena i za važnije 
stvari“. Volim da putujem, 
volim da planinarim. Vo-
lim da na jedan, dva dana 
napravim izlet, izađem iz 
kuće. Odem negdje gdje 
nikada nisam bila i osvje-
žim se, na neki način, od 
svih problema i nervoza. 

NaSTaVaK 
ObraZOVaNja

Gdje se vidite nakon 
završetka studija i namje-
ravate li nastaviti Vaše 
usavršavanje?

Već sam predala pa-
pire za magistarski. Upi-
sujem magistarski stu-
dij, odsjek „bankarstvo i 

osiguranje“. Voljela bih 
naći posao. Znam da 
je to sada veći izazov 
i onaj teži dio mog 
usmjeravanja u životu, 
ali pregledavaću ogla-
se, tražiću...nešto će 

se već naći.
Da li Vi, kao jedna 

mlada i obrazovana dje-
vojka, razmišljate o odla-
sku iz zemlje?

pa, iskreno, razmi-
šljam , ali ne trajno. Naš-
la sam jedan program koji 
nudi radno iskustvo u Nje-
mačkoj na tri do šest mje-
seci. mislim da je to izvr-
sna prilika za mladu osobu 
koja je završila fakultet da 
se upozna drugi sistem u 
jednoj razvijenoj zemlji. 
Definitivno, treba izaći iz 
bosne i Hercegovine i po-
kupiti to iskustvo, ali on-
da se vratiti, naravno.

Kakva je, po Vašem 
mišljenju, perspektiva 
mladih ljudi u Bosni i 
Hercegovini?

Ne baš bajna. 
Kao prvo, kada se 
raspisuju konkursi za 
posao, niko vas ne pi-
ta jeste li talentovani, 
već traže pet godina 
radnog iskustva. Ta-
ko da je jako teško 
istaći se u našem 
društvu. Da ne-
ko baca prilike 
prema mladim 
ljudima, ja ne-
mam taj osje-
ćaj. ali, tre-
ba se boriti. 
Treba ostati 
optimisti-
čan, usa-
vršavati se 
i kad po-
stanemo 
dovolj-
no dobri, 
valjda će 
nam ne-
k o  d a t i 
priliku. 

Za kraj, imate li poru-
ku za sadašnje i buduće 
studente? 

Da se opuste, da ne 
uzimaju stvari previše za 

ozbiljno. lako se znanje 
može usvojiti kroz neku ša-
lu sa kolegama, treba se 
našaliti. Ne treba se družiti 
sa depresivnim ljudima. ja 
sam na studij došla sa pa-
klom bo-
jica i 

vjerujem da je to najbolji 
način da se nešto nauči. 
podvucite nešto šareno, na-
pravite neki geg. To je naj-
bolji način da znanje trajno 

ostane u vašim glavama. a, 
druga stvar, nemojte nikada 
sebe potcijeniti. Ne postoji 
nijedan razlog da na sebe 
napišete etiketu „ja to ne 
mogu“.  

Svako može bilo šta 
postići. Kad neko kaže 

ljudima da nešto ne 
mogu, treba ga tu-

žiti za klevetu, jer 
to nije istina. mi 
smo nevjero-
vatno sposob-
na bića, svako 
od nas. 

Ko god 
h o ć e  d a 
krene ovim 
putem tre-
ba vjerovati 
u to i stvar 
je već na 
pola puta 

riješena. 

INTErVIEw mirna mešić, studentica generacije

UpISUjEm maGISTarSKI 
STUDIj, ODSjEK „baNKarSTVO 
I OSIGUraNjE“. 
VOljEla bIH NaĆI pOSaO. 

laKO SE ZNaNjE mOžE 
USVOjITI KrOZ NEKU ŠalU 

Sa KOlEGama, TrEba SE 
NaŠalITI. NE TrEba SE DrUžITI 

Sa DEprESIVNIm ljUDIma.



6 Studentske novine

Senad je zauzeo svo-
je uobičajeno mjesto 
za sjedenje, u prvoj 

klupi. redovno dolazi na 
predavanja i jedan  je od 
najboljih studenata u svo-
joj generaciji, na Odsjeku 
za žurnalistiku. Trideset-
petogodišnji Senad ma-
hmutbegović, nakon više-
godišnje pauze, odlučio je 
nastaviti tamo gdje je stao, 
kad se prije 15 godina za-
poslio na lokalnom radiju u 
banovićima i dobio sinčića 
sa suprugom Elvirom. pri-
je dvije godine obnovio je 
studentski status i predano 
se posvetio studiranju. Se-
nad nije jedini koji je nakon 
višegodišnje pauze odlučio 
da nastavi studirati. 

Sve je više studenata 
koji se odlučuju nastavi-
ti sa studijem, kojeg su iz 
različitih razloga prekinuli. 
Nakon nekog vremena oni 
shvataju koliko im je obra-
zovanje važno i nužno, te se 
vraćaju na fakultet, da do-
vrše ono što su bili već jed-
nom započeli.  Uz čeličnu 
volju, nesebičnu podršku 
porodice i kolega i predan 
rad pohađaju predavanja i 
pripremaju ispite, uz broj-
ne porodične i poslovne 
obaveze.

“Spletom povoljnih 
okolnosti i uz svesrdnu 
podršku porodice i kolega 
nastavio sam studij, sa že-
ljom da unaprijedim svoje 
znanje i dobijem diplomu za 
posao koji radim više od 15 
godina”, kaže Senad. 

“Fakultetske, poslov-
ne i porodične obaveze je 
izuzetno teško uskladiti. Ni 
sam ne znam kako u tome 

uspijevam. porodica, kole-
ge i prijatelji su mi velika 
podrška i bez njih sigurno 
ne bih uspio.”  

Daniela Teodorović  
(36) osjećala je dužnost 
prema sebi i svojoj poro-
dici, da završi studij  koji 
je zapostavila zbog posla, 
braka i dvogodišnje djevoj-
čice, jer “šta je čovjek na 
pola puta”. 

“lično sam mišlje-
nja da čovjek ne zna šta 

može dok ne mora”, kaže 
Daniela. “Tako i ja, znam 
da moram pronaći vreme-
na, pa ga i nađem. Da je 
teško, teško je, ali uz po-
dršku najbližih i moju vo-
lju, sve se stigne. bebu mi 
pričuva mama, dok ja učim 
preko dana, a navečer ka-
da ona zaspi, ponovo učim. 
Što se tiče kućnih poslova, 
sve obavim rano ujutro: 
usisavanje, brisanje pra-
šine, ručak. U 13 h dolazi 
moja mama i ja tada poči-
njem učiti. U svemu tome 
nađem vremena i za sebe. 
Nisu svaki dan ispiti.“

Tridesetšestogodišnji 
ahmed Halilović, student 
četvrte godine žurnalistike, 
prošle godine odlučio je da 

nastavi studij , koji je zbog 
posla i porodičnih obaveza 
prekinuo. “Nisam imao na-
mjeru da pauziram”, kaže 
ahmed. 

“Zbog porodice i po-
sla, te nedostatka vreme-
na, morao sam zapostavi-
ti fakultet. Čim sam ‘stao 
na noge’, vratio sam se da 
studiram.“

“motivacija ljudi da 
nastave studiranje, na-
kon dugogodišnje pauze je 

individualna,” kaže medi-
cinski psiholog i psihotera-
peut, Snežana Sarihodžić. 

“motiv može biti pad 
energije i monotonija, ka-
da čovjek želi nešto novo 
da učini u životu. prethod-
ni neuspjeh, također , može 
biti podstrek za nove uspje-
he. S druge strane, to mo-
gu biti zrele osobe, koje su 
spremne za nove izazove i 
žele postići više”. 

Kao što je motivaci-
ja za nastavak stu-
dija individualna, i 

uspjeh koji “stari” studenti 
ostvaruju na fakultetu razli-
kuje se od slučaja do slu-
čaja. „Uspjeh studenata ko-

ji obnove studentski status 
zavisi od toga koliki je bio 
period pauze,“ kaže profe-
sorica Vedada baraković, 

bivša šefica Odsjeka za 
žurnalistiku. 

„ako je to bio kratak 
period, onda to ne pred-
stavlja problem u studira-
nju. No, ako je to bio duži 
period, onda studenti imaju 
problem sa uklapanjem u 
nove tokove. Nerijetko se 
promijene profesori, lite-
ratura za ispite, predmeti, 
bude izmijenjen plan i pro-
gram. Također, izgubi se 
kontakt sa kolegama i sa 
profesorima.” 

biti student, a ujedno 
i roditelj, supružnik, upo-
slenik, nije  lako ni jedno-
stavno, no uz podršku bli-
skih osoba i snažnu volju, 

ostvarivo je. Senad , Dani-
ela i ahmed živi su primjer 
da „nikada nije kasno da 
čovjek uči“.

Studenti koji 
se vraćaju u 
studentske klupe

ZAPOSLITI 
SE, SKLOPITI 
BRAČNU 
ZAJEDNICU, 
PA STUDIRATI

Piše: 
Danijela Jokić

KaO ŠTO jE mOTIVacIja 
Za NaSTaVaK STUDIja 

INDIVIDUalNa, I USpjEH KOjI 
“STarI” STUDENTI OSTVarUjU 

Na FaKUlTETU raZlIKUjE SE OD 
SlUČaja DO SlUČaja. 

TrEND STOry

Snežana Sarihodžić

Senad Mahmutbegović, nakon višegodišnje pauze, 
odlučio je nastaviti tamo gdje je stao.
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Prof. dr. Enver Halilović do sada je obav-
ljao niz značajnih dužnosti. Bio je ministar 
obrazovanja u prvoj poslijeratnoj Vladi Tu-
zlanskog kantona, te ambasador Bosne i 
Hercegovine u Moskvi. Od februara 2010. 
godine, odlukom Senata Univerziteta u Tuzli 

izabran je za rektora. On je ujedno 
i najkompetentnija osoba s ko-
jom smo povodom  35. godiš-
njice postojanja Univerziteta 
u Tuzli razgovarali. Ovom pri-
likom pričao nam je o znača-
ju postojanja Univerziteta, 

njegovoj ulozi, napretku 
ostvarenom zahvalju-

jući njegovom posto-
janju kao i o nekim 
drugim pitanjima 
koja zanimaju na-

še studente.

Univerzitet i društveni razvoj 
IDU ZajEDNO 

INTErVIEw
rektor Enver Halilović

Na Univerzitetu u Tu-
zli je do sada diplomiralo 
oko 25.000 studenata, šta 
mislite koliko je osnivanje 
Univerizeza uticalo na ob-
razovanje na području TK?

Osnivanje Univerziteta 
imalo je veoma veliki zna-
čaj i uticaj, ne samo na ob-
razovanje već i na kulturu, 
zdravstvo, privredu, sport i 
sve druge oblasti društve-
neog života, i to ne samo 
na području TK već i mno-
go šire. On je gradio druš-
tvene i druge vrijednosti 
na kojima se uspostavljao 

cjelokupni društveni ži-
vot ovog prostora. Njegov 
društveni i historijski zna-
čaj nije naučno istražen.

ZNaČaj 
UNIVErZITETa

Šta mislite kakav bi ži-
vot u Tuzli bio danas da ne 
postoji Univerzitet?

Kako bi život u Tuzli 
i na širem prostoru biH 
izgledao bez Univerziteta 
možemo samo pretposta-
viti. Univerzitet kao topos 
znanja je neupitan za sve 

prosvjetiteljski opredijelje-
ne ljude. Od bekona do da-
nas nesporna je postavka 
„znanje je moć“. prosvje-
titeljstvo kao osnov svije-
sti novovjekovnog čovje-
ka polazi od uvjerenja da 
je znanje uslov opstanka 
i postojanja čovjeka, ka-
ko u individualnom tako i 
u društvenom smislu. Sto-
ga je osnovna društvena i 
politička tendencija novo-
vjekovnog civiliziranog čo-
vjeka i društva bila i ostala 
razvoj obrazovanja indi-
vidue i zajednice. Društveni 

i lični interes za obrazova-
njem nije neka prazna vo-
luntaristička težnja. On je 
izraz uvjerenja modernog 
čovjeka i njegovog društva 
da je znanje uslov njihovog 
opstanka i razvoja. prosvje-
titeljska osnova moderne 
potvrđuje se i praktično 
je na djelu svakodnevno. 
Ekonomski, društveno, 
civilizacijski, naučno ra-
zvijena društva su druš-
tva dobrog obrazovanja i 
obrnuto. Iz te opće svjet-
ske karakteristike odnosa 
obrazovanja i društvene 

razvijenosti može se pret-
postaviti sadržaj odgovora 
na Vaše pitanje. Direktno 
kazano, sasvim je sigurno 
da je Univerzitet u Tuzli bio 
ključni faktor općeg druš-
tvenog stanja razvijeno-
sti Tuzle i njenog regiona 
i da ga je učinio različitim 
od regiona koji nisu imali 
svoje Univerzitete. Ne može 
niko navesti primjer u svi-
jetu da je neki društveno i 
ekonomski razvijen prostor 
bez univerziteta. Univerzi-
tet i društveni razvoj idu 
zajedno... 

Razgovarali: Amela Delić i Adnan Ćebić
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Koje su po Vašem mi-
šljenju očite pozitivne pro-
mjene od daleke 1976. 
godine koje su rezultat 
osnivanja jedne ovakve 
obrazovne ustanove?

brojne su pozitivne pro-
mjene na ovom i širem pro-
storu koje su rezultat i po-
sljedica dosadašnjeg rada 
Univerziteta u Tuzli. Sve ih 
nije moguće ovdje navesti, 
zbog ograničenog prostora 
za ovaj razgovor. ali, navo-
dim samo neke i to u formi 
pitanja Vama i čitaocima, a 
ne mojim direktnim odgo-
vorom. Šta mislite kako bi 
izgledalo zdravstvo na na-
šem prostoru, da li bi bio 
moguć ovakav UKc kakav 
jeste, ovakav sistem i kvali-
tet zdravstvenih usluga koje 
svi imamo bez našeg medi-
cinskog fakulteta, odnosno 
Univerziteta? Nepotrebno je 
ovdje obrazlagati društve-
ni, radni, ekonomski zna-
čaj zdravlja bilo kojeg, pa 

ni našeg prostora. Zdravlje, 
uz svoju individualnu ima i 
izraženu i nespornu druš-
tvenu vrijednost. Šta mislite 
da li bi bila moguća i odr-
živa energetika, hemijska 
industrija, privreda cijelog 
našeg regiona bez rudar-
skog, Tehnološkog i drugih 
fakulteta tehničke provini-
jencije Univerziteta u Tuzli? 
možemo li uopće zamisliti 
postojanje školskog siste-
ma, medija, kulture i njenih 
institucija, od Narodnog po-
zorišta, preko bKc, Galerije 
umjetnosti, arhiva itd, spor-
ta i sportskih klubova i dru-
gih oblika društvenog života 
bez našeg Filozofskog, pri-
rodno-matematičkog fakul-
teta, akademije umjetnosti, 
Fakulteta za sport itd. Uni-
verzitet u Tuzli ima duboku 
društvenu ukorijenjenost u 
svojoj sredini. Sve što je 
društvena sredina uložila 
u njega on joj je višestru-
ko vratio. Univerzitet u Tuzli 

je najznačajniji društveni 
faktor emancipacije ovog 
regiona.

ObraZOVNE 
rEFOrmE

U ovom periodu obra-
zovnih reformi koje su jedna 
od najčešćih tema u Bosni 
i Hercegovini mislite li da 
Univerzitet u Tuzli uspijeva 
da prati sve reforme?

Univerzitet u Tuzli bez 
sumnje je univerzitet okre-
nut i posvećen reformi. me-
đutim, tempo i sadržaj nje-
gove reforme trebao bi biti 
brži i dosljedniji. ali, refor-
ma nije jednostavna stvar. 
Ona nije samo stvar odabira 
i opredjeljenja. Nije dovolj-
no htjeti reformu pa da ona 
stvarno i bude. ljudi nisu 
božanstva koja su u moguć-
nosti da nešto stvore na na-
čin da kažu budi i da to time 
dobije dovoljan razlog i da 
se dogodi. reforma je ime 

za unapređenje i poboljša-
nje kvaliteta rada Univerzi-
teta. Unapređenje kvaliteta 
rada nije nigdje jednostav-
na stvar. Ona, pored htijenja 
podrazumijeva i zahtijeva 
znanje, upornost, istrajnost 
onih koji su u tom procesu. 
U njemu ne učestvuje samo 
jedan sloj, jedan nivo, već 
svi njegovi zaposlenici. Iako 
u tom pogledu ima smetnji, 
one nisu toliko jake ni uti-
cajne da zaustavljaju pro-
ces. Ima različitih viđenja 
sadržaja i načina vođenja 
reforme. različiti su intere-
si, različit kvalitet znanja o 
njima. ali, reforma Univerzi-
teta ne zavisi samo od ljudi 
zaposlenih na Univerzitetu. 
Ona podjednako zavisi i od 
društvenih faktora Univer-
ziteta. No, ni kod njih nije 
samo stvar volje i htijenja, 
opredjeljenja za reformu. 
Uvjeren sam da bi svi akte-
ri i nosioci društvenih subje-
kata reforme Univerziteta 

željeli njegovu pravu, potpu-
nu i blagovremenu reformu. 
ali, i oni imaju brojna ogra-
ničenja različitih vrsta. U 
svakom slučaju, Univerzitet 
u Tuzli je u reformi, ne prati 
reformu, kako kažete, već je 
vrši u mjeri u kojoj je to mo-

guće u ovom momentu. re-
forma nije jednokratan čin. 
To je proces. Ona se ne po-
stiže samo administrativno, 
iako ne može biti bez takvih 
promjena. reformu ne tre-
ba shvatati kao neku mikro 
revoluciju, s jedne, odno-
sno automatsko ostvarenje 

INTErVIEw rektor Enver Halilović za Studentske novine

Sve što je 
društvena 

sredina uložila 
u Univerzitet, 

on joj je 
višestruko 

vratio.

UNIVErZITET 
U TUZlI, bEZ 
SUmNjE, jE 
UNIVErZITET 
OKrENUT I 
pOSVEĆEN 
rEFOrmI. 
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INTErVIEw rektor Enver Halilović za Studentske novine
našeg ideala, idealizirane, 
idealno konceptualizirane 
slike univerziteta, s druge 
strane.

Po Vašoj procjeni, ko-
liko još vremena treba da 
Bolonja zaista zaživi na fa-
kultetima u Tuzli?

Na Univerzitetu u Tuzli 
bolonjski proces je na dje-
lu. Ne trebamo čekati da, 
kako kažete, bolonja za-
ista zaživi na fakultetima 
Univerziteta u Tuzli, jer ona 

se na njima već provodi. 
To niko ne može osporiti, 
ali je činjenica isto tako da 
još mnogo treba uraditi u 
njenom sveopćem razvoju 
i implementaciji. Njena pot-
punija i dosljednija primje-
na i realizacija podrazumi-
jeva mnoštvo pretpostavki 
koje još nisu ostavrene ni 
obezbijeđene, ne samo 
kod nas, već nigdje u svi-

jetu. Doduše, implementa-
cija koncepcije bolonjske 
deklaracije nije na istom 
stupnju u svim državama 
koje su se potpisom njiho-
vih ministara obrazovanja 

obavezale na provođenje. 
Negdje se u tom pogledu 
otišlo dalje. ali, idealna 
praksa bilo koje filozofi-
je nije moguća. bolonjska 
deklaracija je svojevrsna 
filozofija savremenog ob-
razovanja. Ona uključu-
je poseban oblik društva, 
specifične materijalne, du-
hovne, pedagoške i druge 
pretpostavke. Nerazvijene 
države i sredine su osuđe-
ne na sporiju i sebi primje-

reniju realizaciju bolonjske 
reforme univerziteta. po-
novo dolazimo na zakonitu 
proporciju društvenog ra-
zvoja i razvoja obrazovanja. 

Jeste li zadovoljni dosa-
dašnjim promjenama koje 
je uzrokovala implementa-
cija rada po Bolonji?

moje zadovoljstvo nije 
bitno za samu stvar. bit-
no je u kojoj mjeri su tim 

procesom i sadržajem za-
dovoljni, prije svega stu-
denti. Student je taj zbog 
kojeg je nastala bolonjska 
deklaracija. On je zaista u 
središtu sveg što univerzitet 

čini i treba činiti. po tome se 
razlikuje stari i novi sistem 
visokog obrazovanja kon-
ceptualno. Sve na univerzi-
tetu prilagođava se njemu i 
njegovom interesu.

prIVrEDa I 
ObraZOVaNjE

U periodu između 
1997. i 2007. godine doš-
lo je do povećanja broja 
upisanih studenata na Uni-
verzitet u Tuzli za 68%. Me-
đutim, pojavio se i višak ka-
drova koje obrazuju pojedini 
fakulteti Univeriteta u Tuzli. 
Mislite li da se školski si-
stem i upisne kvote dovolj-
no brzo prilagođavaju pro-
mjenama na tržištu rada?

Odnos broja studena-
ta i tržišta rada potpuno 
pregnantno pokazuju biroi 
za zapošljavanje. Glupo mi 
zvuči da kažem da školski 
sistem u svakom pogledu 
treba prilagođavati tržištu 
rada, jer je to nesporno. Tr-
žište rada je jedan od druš-
tvenih razloga obrazovanja. 
međutim, ono što i ovom 

prilikom želim naglasiti je-
ste da je veoma društveno 
opasno obrazovanje dovo-
diti u direktnu i neposred-
nu trenutnu zavisnost od 
potreba rada. posebno u 

privredno i društveno ne-
dovoljno razvijenim društvi-
ma i državama. Direktnom 
primjenom tog principa na 
sistem obrazovanja svi uni-
verziteti i sve srednje ško-
le bi mogle biti zatvorene, 
i to trajno prestati s radom. 
Što bi, nesporno je bila ka-
tastrofa. Ta koncepcija za-
sniva se na postavci da je 
privreda jedini regulator 

postojanja i oblika obra-
zovanja, što je društveno 
pogubno, posebno tamo 
gdje je slabo razvijena ili 
je nerazvijena privreda. 
pogledajte kako stvari sto-
je u svijetu. Tamo gdje je 
razvijena privreda manja 
je nezaposlenost stručnog 
kadra. Dakle, nezaposle-
nost stručnog kadra nije 
zbog toga što ga ima pre-
više, već zato što su male 
društvene potrebe za njim. 
Stoga taj odnos privrede i 
obrazovanja treba posma-
trati obrnuto. Obrazovanje, 
obrazovani ljudi su faktor 
razvoja privrede. Njiho-
vim zapošljavanjem razvi-
ja se privreda. Savremeno 
obrazovan čovjek ne čeka 
da ga zove na posao neka 
firma, već on sam kreira 
svoj posao. 

SaVrEmENO ObraZOVaN ČOVjEK 
NE ČEKa Da Ga ZOVE Na pOSaO 
NEKa FIrma, VEĆ ON Sam KrEIra 
SVOj pOSaO. 

UNIVErZITET 
U TUZlI jE U 
rEFOrmI, NE 
praTI rEFOrmU, 
VEĆ jE VrŠI U 
mjErI U KOjOj 
jE TO mOGUĆE 
U OVOm 
mOmENTU. 
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1. MIRNA MEŠIĆ, kći Omera, 
diplomirala je 13.10.2011. godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,92.
2. SILVA BANOVIĆ, kći Ante, diplomirala 
13.07.2011. godine, na Edukacijsko 
rehabilitacijskom fakultetu, odsjek 
Logopedija i surdoaudiologija i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,84.
3. RAZIJA BEGOVIĆ, kći Jasima, 
diplomirala 29.07.2011.godine, na 
Medicinskom fakultetu, odsjek Opšta 
medicina i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,83.
4. MAJDA MUJANOVIĆ, kći Midhata, 

diplomirala 31.10. 2011.godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Menadžment poduzetništvo i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,81.
5. MERJEM SUŠIĆ, kći Huseina, 
diplomirala 27.10.2011. godine, 
na Filozofskom fakultetu, odsjek 
Pedagogija-Psihologija i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,80.
6. ANELA GOSTO, kći Salke, 
diplomirala 13.09.2011. godine, na 
Edukacijsko rehabilitacijskom fakultetu, 
odsjek Logopedija i surdoaudiologija i u 
toku studija ostvarila prosječnu ocjenu 
9,79.
7. MAJA HADŽIHASANOVIĆ, kći 

Mirzeta, diplomirala 27.10.2011. godine, 
na Pravnom fakultetu, i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,75.
8. AMELA HASANIĆ, kći Halida, 
diplomirala 13.10.2011. godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija  ostvarila prosječnu ocjenu 9,71.
9. SELVIN FEHRIĆ, sin Hazima, 
dilomirao 19.10.2011. godine, na 
fakultetu Elektrotehnike, odsjek 
Tehnička informatika i u toku studija 
ostvario prosječnu ocjenu 9,70.
10. ADELA ČOKIĆ, kći Fehima, 
diplomirala 04.07.2011. godine, na 
Edukacijsko rehabilitacijskom fakultetu, 
odsjek Poremećaji u ponašanju i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,67.
11. ROBERT ANDREJAŠ, sin Janeza, 
diplomirao 30.09.2011. godine, na 
Akademiji dramskih umjetnosti, odsjek 
Produkcija i u toku studija ostvario 
prosječnu ocjenu 9,61.
12. SELMA AHMETOVIĆ, kći Mehemeda, 
diplomirala 13.10.2011. godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,58.
13. ANELA MULAHMETOVIĆ, kći Junuza, 
diplomirala 09.11.2011. godine, na 
Filozofskom fakultetu, odsjek Engleski 
jezik i književnost i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,57.
14. DŽENITA HARAČIĆ, kći Alija, 
diplomirala 08.11. 2011. godine, na 
Rudarsko-geološkom fakultetu, odsjek 

Ko su dobitnici zlatne   plakete?
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Geološki i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,55.
15. ARMELA MEHMEDOVIĆ, kći Šabana, 
diplomirala 07.09.2011.godine, na 
Pravnom fakultetu, i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,52.
16. MIRZA BAŠIĆ, sin Abida, diplomirao 
13.07.2011.godine, na Filozofskom 
fakultetu, odsjek Turski jezik i 
kniževnost i u toku studija ostvario 
prosječnu ocjenu 9,48.
17. SAMIR HODŽIĆ, sin Huse, diplomirao 
20.10.2011.godine, na Prirodno 
matematičkom fakultetu, odsjek 
Matematika i u toku studija ostvario 
prosječnu ocjenu 9,47.
18. MAJA RADOJČIĆ, kći Radivoja, 
diplomirala 15.07.2011. godine, na 
Farmaceutskom fakultetu i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,46.
19. ŠEMSA BRKIĆ, kći Miralema, 
diplomirala 26.10.2011.godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,46.
20. JASMINA ALIČKOVIĆ, kći Ismeta, 
diplomirala 15.11.2011.godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,42.
21. AJLA AVDAGIĆ, kći Muamera, 
diplomirala 06.07.2011.godine, na 
Pravnom fakultetu, i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,41.
22. ALEN TOKMIĆ, sin Fikreta, 
diplomirao 11.11.2011.godine, na 

fakultetu Elektrotehnike, odsjek 
Energetska elektrotehnika i u toku 
studija ostvario prosječnu ocjenu 9,40.
23. AMARELA HUSIČIĆ, kći Zahida, 
diplomirala 12.07.2011. godine, na 
Filozofskom fakultetu, odsjek Razredna 
nastava i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,39.
24. SVJETLANA KOPRNICKI, kći 
Marjana, diplomirala 09.09.2011.godine, 
na Edukacijsko rehabilitacijskom 
fakultetu, odsjek Edukacija i 
rehabilitacija i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,38.
25. AHMET BAJRIĆ, sin Saliha, 
diplomirao 08.11.2011.godine, na 

fakultetu Elektrotehnike, odsjek 
Komunikacije i u toku studija ostvario 
prosječnu ocjenu 9,37.
26. DINA DERVIŠEVIĆ, kći Seada, 
diplomirala 08.11.2011. godine 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,35.
27. ANDRIJANA TUNJIĆ, kći Andrije, 
diplomirala 11.11.2011.godine, na 
Akademiji dramskih umjetnosti, odsjek 
Produkcija i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,34.
28. AMRA SMAJLAGIĆ, kći Edina, 
diplomirala 04.10.2011.godine, na 
fakultetu Elektrotehnike, odsjek 

ZlaTNa plaKETa UNIVErZITETa U TUZlI 
DODjEljUjE SE STUDENTIma KOjI SU U 
rEDOVNOm rOKU ZaVrŠIlI STUDIj Sa 
prOSjEČNOm OcjENOm 9,00 I VIŠE U TOKU 
STUDIja I DIplOmIralI NajKaSNIjE DO 15. 
NOVEmbra TEKUĆE GODINE, KaKO SlIjEDI:

Ko su dobitnici zlatne   plakete?
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Energetska elektrotehnika i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,31.
29. JASMIN PIRIĆ, sin Safeta, 
diplomirao 03.11.2011,godine, na 
Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvario prosječnu ocjenu 9,29.
30. SUZANA MARKOVIĆ, kći Rade, 
diplomirala 05.09.2011.godine, na 
Edukacijsko rehabilitacijskom fakultetu, 
odsjek Edukacija i rehabilitacija i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,18.
31. ENISA KOVAČ, kći Emina, 
diplomirala 21.09.2011.godine, na 
Prirodno matematičkom fakultetu, 
odsjek Matematika i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,17.
32. SELMA BAJRAMOVIĆ, kći Amira, 
diplomirala 27.10.2011.godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,17.
33. TAMARA BOŽIĆ, kći Mirka, 
diplomirala 14.11.2011.godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 9,17.
34. KEMIJA BOSANKIĆ, kći Hazima, 
diplomirala 22.09.2011.godine, na 
Prirodno matematičkom fakultetu, 
odsjek Hemija i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,16.
35. AZRA ČIČKO, kći Derviša, 
diplomirala 05.09.2011. godine,  na 
Medicinskom fakultetu, odsjek Opšta 
medicina i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,16.
36. FATIMA BUZAĐIJA, kći Vehaba, 
diplomirala 12.07.2011. godine, na 
Filozofskom fakultetu, odjeljenje u 
Travniku, odsjek Razredna nastava i u 

toku studija ostvarila prosječnu ocjenu 
9,15.
37. AMRA TABUČIĆ, kći Asmira, 
diplomirala 27.10.2011.godine, na 
Pravnom fakultetu, i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,15.
38. MERIMA KADIĆ, kći Sabita, 
diplomirala 26.09.2011.godine, 
na Filozofskom fakultetu, odsjek 
Pedagogija-Psihologija i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,11.
39. MELISA JUSUFOVIĆ, kći Sinana, 
diplomirala 13.10.2011.godine, na 
Filozofskom fakultetu, odjeljenje u 
Travniku, odsjek Razredna nastava i u 
toku studija ostvarila prosječnu ocjenu 
9,11.
40. MAJDA MEVIĆ, kći Redže, 
diplomirala 21.09.2011. godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvario prosječnu ocjenu 9,06.
41. JASMINA KATARDŽIĆ, kći Jasmina, 
diplomirala 29.07.2011.godine, na 
Medicinskom fakultetu, odsjek Opšta 
medicina i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,06.
42. EMINA ALIĆ, kći Mustafe, 
diplomirala 07.09.2011. godine, na 
Pravnom fakultetu, i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,05.
43. IVANA JOSIĆ, kći Milka, diplomirala 
07.10.2011.godine, na Tehnološkom 
fakultetu, odsjek Prehrambena 
tehnologija i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,04.
44. LEJLA VELAGIĆ-SOFTIĆ, kći Šefke, 
diplomirala 29.07.2011. godine, na 
Medicinskom fakultetu, odsjek Opšta 
medicina i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,04.

45. AMIRA KADRIĆ, kći Zakira, 
diplomirala 15.11.2011. godine, na 
Tehnološkom fakultetu, odsjek Hemijsko 
tehnološki i u toku studija ostvarila 
prosječnu ocjenu 9,04.
46. SABRINA LELIĆ, kći Zaima, 
diplomirala 06.10.2011. godine, na 
Prirodno matematičkom fakultetu, 
odsjek Matematika i u toku studija 
ostvarila prosječnu ocjenu 9,02.
47. EDINA KOVČIĆ, kći Sadika, 
dplomirala 27.10.2011. godine, 
na Ekonomskom fakultetu, odsjek 
Računovodstvo i finansije i u toku 
studija ostvario prosječnu ocjenu 9,02.
48. ERMIN JAJČEVIĆ, sin Osmana, 
diplomirao 06 09.2011. godine, na 
Pravnom fakultetu, i u toku studija 
ostvario prosječnu ocjenu 9,02.
49. MILAN BLAGOJEVIĆ, sin Miloša, 
diplomirao 05.09.2011. godine, na 
Medicinskom fakultetu, odsjek Opšta 
medicina i u toku studija ostvario 
prosječnu ocjenu 9,02.
50. MIRELA MURTIĆ, kći Hilmije, 
dipomirala 08.09.2011. godine, na 
Edukacijsko rehabilitacijskom fakultetu, 
odsjek Logopedija i surdoaudiologija i u 
toku studija ostvarila prosječnu ocjenu 
9,00.
51. HASAN SALIHBAŠIĆ, sin Samida, 
diplomirao 13.10.2011.godine, na 
Rudarsko-geološkom fakultetu, odsjek 
Rudarski, i u toku studija ostvario 
prosječnu ocjenu 9,00.
52. ALMEDINA TOKIĆ, kći Nehrudina, 
diplomirala 10.10.2011. godine, 
na Filozofskom fakultetu, odsjek 
Engleski jezik i književnost i u toku 
studija ostvarila prosječnu ocjenu 
9,00.

Zlatna plaketa univerziteta

Prošlogodišnji dobitnici plaketa
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Većina studenata po-
slije završenih pre-
davanja obično ide s 

prijateljima na kafu, uči, ili 
obavlja druge slobodne ak-
tivnosti. Danijela jokić, stu-
dentica druge godine žur-
nalistike u Tuzli, ima druge 
prioritete: kupiti namirnice, 
spremiti ručak, srediti ku-
ću, dočekati supruga... 

Danijela nije usamljen 
slučaj. Sve je više studena-
ta koji se odlučuju na skla-
panje braka tokom studija. 
To što studiraju ne sma-
traju preprekom, a neki su 
spremni na kraće vrijeme 
zapostaviti školske obave-
ze da bi osnovali porodicu. 

„Ni u jednom trenutku 
nisam imala dilemu, bila 
sam sigurna da je Indijac 
Shasank čovjek s kojim že-
lim da provedem ostatak 
života, a kada me je 1. ja-
nuara zaprosio, rekla sam 
‘da’“, kaže Danijela jokić. 
Ona u tome ne vidi ništa 
loše, naprotiv smatra to i 
prednošću jer je u suprugu 
pronašla prijatelja koji joj,  
od samog početka, pruža 
podršku i ima puno razu-
mijevanje za njene fakul-
tetske obaveze. 

I adela mustafagić iz 
Gradačca se udala tokom 
studija. Za razliku od Dani-
jele ona je stigla do četvrte 
godine i kako kaže nema 
namjeru prekinuti studij 
iako je bilo onih koji su s 
nevjericom gledali na na-
stavak njenog obrazovanja.

„Nastavila sam izvr-
šavati svoje obaveze kao i 
prije. položila sam sve ispi-
te iz četvrte godine i osta-
je mi jedino da završim  i 
odbranim diplomski rad. To 

će, ipak morati malo pri-
čekati jer sam se porodila, 
priča nam adela mustafa-
gić sretna zbog činjenice 

da je postala majka.
profesorica na Filozof-

skom fakultetu u Tuzli, Ve-
dada baraković, kaže da 

je imala mnogo studena-
ta koji su uspješno završili 
studij iako su bili u bračnoj 
zajednici, ali i onih kojima 
je to bila prepreka. 

„Sve je individualno i 
ovisi o odgovornosti i psi-
ho-socijalnoj stabilnosti 
studenata, a ako je uz to 
brak utemeljen na zdra-
vim osnovama i osnovama 
uzajamnog poštivanja sve 
se može uskladiti“, kaže 
baraković.

Da brak ne predstavlja 

prepreku za studiranje 
uvjerili smo se i u slučaju 
Tuzlanke Daniele Teodo-
rović, buduće novinarke, 
koja pohađa treću godinu 
studija, a uporedo se bri-
ne za dvogodišnju kćerkicu 
koja je „plod“ dugogodišnje 
ljubavi okrunjene brakom.

„Dugo smo bili zajed-
no i shvatili da je vrijeme 
da uplovimo u bračne vo-
de, kaže Daniela i dodaje 
da je sve moguće uskladi-
ti ako sebi postavite cilj i 
stremite tom cilju bez ob-
zira na objektivne i subjek-
tivne prepreke koje su naša 
svakodnevica .

psiholog Slobodan 
pavlović iz Tuzle 
nam je rekao da su 

mladi danas jako optere-
ćeni socijalnom nesigur-
nošću, nedostatkom ma-
terijalne podloge, a trend 
sve češćeg sklapanja bra-
kova tokom studija smatra 
ohrabrujućim. 

„To je rezultat jedne 
uzajamne, lijepe, prefinjene 
ljubavi i uzajamnog pošto-
vanja gdje je motiv tako jak 
da se mnogo ne razmišlja 
o materijalnom ili nekom 
drugom položaju u druš-
tvu“, kaže pavlović.

I zaista, studente koji 
su tokom školovanja stu-
pili ili namjeravaju stupiti u 
bračnu zajednicu treba po-
držati, pa i ohrabriti, jer su 
se ljudi otuđili od porodice, 
izgubili smo porodicu kao 
temelj društva što uzroku-
je mnoge druge anomalije. 

Vjekovna tradicija je da 
se „registrujemo“ pred bo-
gom i narodom, a tradicije 
treba čuvati.

prEDNOST 
IlI prEprEKa?

TrEND SKlapaNja braKOVa TOKOm STUDIja   

KaO ŠTO jE mOTIVacIja 
Za NaSTaVaK STUDIja 
INDIVIDUalNa, I USpjEH 
KOjI “STarI” STUDENTI 
OSTVarUjU Na FaKUlTETU 
raZlIKUjE SE OD SlUČaja 
DO SlUČaja. 

Piše: Senad Mahmutbegović
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Razgovarali: 
Amela Delić 
i Adnan Ćebić

Unija 
studenata 
uvijek je 
spremna 
pomoći 

munir mandra ak-
tivni je član Unije 
studenata Univer-

ziteta u Tuzli skoro četiri 
godine, a njen predsjed-
nik od oktobra 2010. Ve-
liko zanimanje za rad Unije 
bilo je ključni razlog ovog 
intervjua, kome se naš 
predstavnik, munir man-
dra rado odazvao. No, to 
nije i jedini razlog. pošto 
su ove novine tu da obi-
lježe i 35. rođendan Uni-
verziteta smatrali smo da 
je neophodno obaviti raz-
govor s nekim ko se trudi 
da pomogne studentima, 
posreduje dogovore izme-
đu studenata i profesora i 
širi pozitivnu sliku Univer-
ziteta kadgod i gdjegod je 
to moguće. O radu Unije 
studenata najbolje ćete 
saznati iz riječi čovjeka 
koji je vodi.

G o s p o d i n e  M a n -
dra, kol iko dugo ste 

predstavnik Unije stude-
nata Univerziteta u Tuzli?

predstavnik sam Unije 
studenata više od godinu 
dana, a aktivni član postao 
sam već u toku druge go-
dine studija. moj mandat 
uskoro ističe, otprilike za 
dva mjeseca. Funkciju 
sam preuzeo u oktobru 
2010. godine. 

NErEalNI 
ZaHTjEVI 
STUDENaTa

Koja je svrha postoja-
nja Unije studenata?

Unija studenata po-
kušava rješavati proble-
me studenata koji zatraže 
pomoć za njegovo rješa-
vanje. prvo se studenti 
obrate matičnoj asocija-
ciji, a ako ona ne može 
riješiti, onda se problem 
prosli jeđuje Unij i koja 
zavisno od problema do 

problema uglavnom u ro-
ku od 7 do 10 dana us-
pije riješiti problem. pri-
mjer toga jeste dobijanje 
“socijalnih’’ rokova koji se 
traže iz godine u godinu. 
Tog roka u pravilniku o ra-
du Univerziteta nigdje ne-
ma, ali se Unija postara da 
se studentima ipak ispune 
njihovi zahtjevi. Nekada su 
i zahtjevi studenata nere-
alni, posebno kad se radi 
o “bezuslovnom’’ prelasku 
iz jedne godine studija u 
narednu.

Spomenuli ste nere-
alne zahtjeve studenata, 
je li bilo takvih zahtjeva 
od početka akademske 
2011/2012. godine i na 
šta su se odnosili?

Ove godine takvih za-
htjeva nije bilo. Ono što 
jesu studenti najviše tra-
žili jeste taj “socijalni’’ 
rok a koji nije lahko dobi-
ti. jer da bi se ispunio taj 

studentski zahtjev Senat 
Univerziteta mora donijeti 
odluku o tome, s tim da 
bude 18 glasova za to, a 
u tom tijelu samo je 5 stu-
denata, što znači da smo 
morali imati i podršku 13 
profesora i dekana kako 
bi bio dodijeljen rok. Ove 
godine, nakon 2 sata ra-
sprave dodijeljen je soci-
jalni rok. Ono što studen-
ti svake godine očekuju 
je održavanje “socijale’’, 
međutim već iduće godi-
ne ne zna se da li će se 
uopće razmatrati o tome ni 
da li će biti “socijani’’ rok. 
U bolonjskom procesu taj 
rok ne postoji.

HUmaNITarNE 
aKcIjE UNIjE

Čime se najviše po-
nosite od svega urađenog 
otkako ste predsjednik 
Unije?

INTErVIEw munir mandra, predsjednik Unije studenata Univerziteta u Tuzli

SVE 
prOblEmE 
TrEbajU 
rjEŠaVaTI 
aSOcIjacIjE 
ODrEĐENIH 
FaKUlTETa. 
mEĐUTIm, 
prOblEmE 
KOjE 
aSOcIjacIja 
NE mOžE 
rIjEŠITI, 
prOSlIjEĐUjE 
UNIjI 
STUDENaTa 
KOja DaljE 
pOKUŠaVa 
rIjEŠITI 
ODrEĐENI 
prOblEm. 

Mnogo projekata i doagađaja smo organizovali i realizirali
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Uradili smo dosta toga. mislim 
da bi mi dva dana trebala da na-
brojim sve naše projekte. Konkret-
no, za vrijeme mog mandata naš 
univerzitet srušio je državni rekord 
u dobrovoljnom darivanju krvi. Od-
ziv za takve akcije zaista je veliki. 
Tokom čitave godine organizujemo 
humanitarne akcije i pridružujemo 
se već postojećima, i uvijek smo 
spremni da pomognemo. I 
samo vidite, skoro svaki 
dan na Filozofskom 
fakultetu u Tuzli 
su kutije za do-
naciju novča-
nih sredsta-
va osobama 
ko j ima je 
to potreb-
no. produžili 
smo status 
apsolvena-
ta za još jednu 
godinu, odgodili 
plaćanje ispita. još 
smo prisustvovali ra-
znim kongresima studenata 
u banja luci, Zagrebu, mostaru, 
gdje su studenti imali priliku da 
svojim kolegama prikažu svoje na-
učne radove. pri ljetnom univerzi-
tetu ovdje u Tuzli smo organizovali 
Otvorena vrata Univerziteta i mno-
go, zaista mnogo projekata i doga-
đaja smo organizovali i realizirali.

Šta je bio cilj organizovanja 
Otvorenih vrata Univerziteta?

pa, prvenstveno razmjena 
iskustava, druženje studenata, 
gdje su prisustvovali studenti iz 
Srbije, Studentski zbor Univerzite-
ta u Zagrebu i svi ostali studenti.

Kako ste i jeste li blagovre-
meno obavijestili sve studente o 
tom događaju?

jesmo, putem plakata, na fa-
cebook-u, internetu...

(NE)ZaNImaNjE Za 
bOlONjSKI prOcES

Koliko su studenti upoznati sa 
Bolonjskim procesom, o tome šta 
su njihove obaveze i prava?

Naši studenti imali su prije 
mjesec dana promocije “Vodiča 
za brucoše’’, a koji se odnosio na 

studiranje po bolonjskom proce-
su. prezentacije su radili studenti 
Ekonomskog fakulteta a prezen-
tovan je na svim fakultetima i od-
sjecima. Kroz prezentacije su stu-
denti mogli vidjeti šta su njihove 
obaveze, a šta prava. međutim, 
činjenica da je na prvu promociju 
došlo malo studenata jasno govo-

ri o tome koliko su 
zaintereso-

vani za 
sa-

za-
n je  o 

tome. Isto 
tako danas posto-

ji bezbroj mogućnosti o tome da 
studenti saznaju o bolonjskom 
procesu, počev od fakulteta, 
štampe do weba, stranice uni-
verziteta i fakulteta. 

(NE)USpjEŠNa 
KOmUNIKacIja

Zašto Vi kao jedna najvažnija 
studentska organizacija nemate 
svoju web stranicu?

pa, web stranica je u fazi izra-
de, radi je jedan student iz Uni-
je studenata Univerziteta u Tuzli, 
dakle volonterski, ali sporo ide di-
zajniranje jedne kvalitetne strani-
ce. mi smo imali svoju stranicu ali 
ona je hakovana, šta li, neko je 
provalio šifru i sad pravimo novu.

Uvažavajući odgovor da je 
stranica u izradi, zanima nas ka-
ko onda studenti da dodju do Vas 
ili do ostalih predstavnika?

pa studenti nas obično zo-
vu ako im nešto treba, inače su 
veoma neaktivni. ali također ima 
mnogo studenata koji su aktiv-
ni i svakodnevno doprinose radu 

Unije i nosioci su mnogih proje-
kata, kako na Univerzitetu u Tuzli, 
tako i u regionu.

Mnogi studenti jesu pasivni, 
ali loša komunikacija povećava 
tu pasivizaciju, kako studenti da 
se informišu o vašim projektima, 
da ih komentarišu, podržavaju, 
osporavaju?

pa to će moći učiniti putem 
web stanice, a mogu se i nama 
direktno obratiti što obično i rade 
ili svojim predstavnicima na ma-
tičnim fakultetima.

I facebook profil organizacije 
je prilično loš, čini se vrlo rijetko 
ažuriran, bez rasprava? U čemu 
je problem?

Vidite, ja nemam vremena da 

odgovorim ni na sve mailove, za-
ista je teško. Imam malo slobod-
nog vremena, a i u toku tog vre-
mena moram da obavljam svoje 
privatne obaveze, i ja sam stu-
dent... Svi članovi imaju mnogo 
obaveza.

IZbOr prEDSTaVNIKa 
STUDENaTa

Ima li svaki fakultet Asocijaci-
ju studenata i kako se biraju nji-
hovi predstavnici?

asocijacije fakulteta Uni-
verziteta u Tuzli na početku 
godine izaberu predstavnike, 
predstavnici čine skupštinu aso-
cijacije i biraju predsjednika. Svi 

fakulteti trenutno imaju matične 
asocijacije. 

Obavijestite li studente o tome 
da treba doći do reizbora matič-
nog predstavnika, kako ih o tome 
obavijestite jer je komunikacija 
prilično loša, pravite li plakate, 
letke, brošure, nešto što bi po-
moglo aktivnim studentima?

mi stalno lijepimo plakate i 
obavještavamo tako. Studenti ni 
ne gledaju plakate. Zaista su vrlo 
pasivni i nezainteresovani. Uvijek 
se studenti mogu javiti Uniji stu-
denata, a smatram da nije loša 
komunikacija sa ovom organiza-
cijom. Najviše e-mailova dobijamo 
u mjesecu augustu i septembru, 
kada studenti imaju probleme, ka-
da se traže studentski rokovi, a 
prije toga se niko ne javlja. Go-
dinu dana e-mail miruje, niko ne 
šalje nikakve zahtjeve, mada je to 
pogrešno, jer Unija studenata ima 
predstavnike u Senatu Univerzi-
teta, što znači da može dosta tih 
problema i tokom godine rješa-
vati. Studenti se javljau samo kad 
nastanu kojekakvi problemi.

Ko najviše pomaže studen-
tima u rješavanju tih problema?

Sve probleme trebaju rješava-
ti asocijacije određenih fakulteta. 
međutim, probleme koje asocija-
cija ne može riješiti, proslijeđuje 
Uniji studenata koja dalje poku-
šava riješiti određeni problem. 
primjer toga jesu studenti žurna-
listike Filozofskog fakulteta koji 
su u septembru imali problem sa 
predmetom a koji predaje profe-
sor sa Ekonomskog fakulteta, i tu 
asocijacija studenata Filozofskog 
fakulteta nije mogla puno uraditi. 
međutim, Unija studenta se pobri-
nula za rješavanje tog problema.

Koji je trenutno najzanimljivi-
ji projekat koji se provodi putem 
Unije studenata? 

prije nekoliko dana dogovorili 
smo održavanje studentskih ve-
čeri u klubu VIVa u Hotelu Tuzla a 
koji će se održavati svake srijede. 
jedan dio prihoda od prodaje ula-
znica ići će za rekonstukciju stu-
dentske menze, a dio sredstava 
će osim za menzu ići i u humani-
tarne svrhe.

INTErVIEw munir mandra, predsjednik Unije studenata Univerziteta u Tuzli

Za VrIjEmE 
ljETNOG 
UNIVErZITETa 
U TUZlI bIlI 
SmO DOmaĆINI 
STUDENTIma 
IZ bEOGraDa, 
NOVOG SaDa, 
ZaGrEba, 
ljUbljaNE, 
SarajEVa... 
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Univerzitet u Tuzli da-
nas čini 13 fakulteta 
sa 45 studijskih od-

sjeka, 65 studijskih progra-
ma, oko 16.741 studenata, 
427 nastavnika i 510 sa-
radnika angažiranih u na-
stavi te 278 uposlenika u 

univerzitetskoj administra-
ciji. Na ovom univerzitetu u 
prethodnih 35 godina diplo-
mirala su 21.133 studenta. 
Zvanje magistra nauka do-
bilo je 1.327 osoba a od-
branjeno je 498 doktorskih 
disertacija. Na temeljima 

uključenosti u savremene 
naučnoistraživačke tokove 
i svjetske baze naučnih in-
formacija Univerzitet u Tu-
zli obrazuje mlade ljude za 
kvalificirano i konkurentno  
uključivanje na evropsko 
tržište rada u 21. stoljeću 

i promiče naučni pristup 
rješavanju lokalnih i glo-
balnih problema koje na-
meću aktuelne društvene 
protivrječnosti.

Formiranju Univerziteta 
u Tuzli prethodilo je 18 go-
dina razvoja visokoškolskih 

i naučnoistraživačkih insti-
tucija, tako da danas mo-
žemo govoriti i o 53 godine 
obrazovanja rudarskih in-
ženjera, 52 godine obrazo-
vanja inženjera tehnologije, 
51 godini obrazovanja na-
stavnika, 39 godina obra-

zovanja stručnjaka u oblasti 
mašinstva i elektrotehnike. 

razvoj visokog obra-
zovanja na području sjeve-
roistočne bosne diktiran je 
potrebama i dinamikom pri-
vrednog i društvenog razvo-
ja regiona. U istom su ritmu 

osnivane više škole koje su 
prerastale u fakultete, osni-
vani novi fakulteti i istraži-
vački instituti te razvijane 
nove privredne grane.

počelo je 1958. godi-
ne kada je na zahtjev 
bosanskohercego-

vačkih rudnika osnovana Vi-
ša rudarska tehnička škola. 
U prvu generaciju upisano 
je 158 studenata. Naredne 
godine studente upisuje i 
Tehnološki fakulet, kao prvi 
dislocirani fakultet Sarajev-
skog univerziteta. prva dok-
torska disertacija odbranje-
na je na ovom fakultetu već 
1962. godine. Viša rudar-
ska škola prerasta u ru-
darski fakultet 1960. go-
dine. Iste godine započinje 
sa radom i Viša pedagoška 
škola, koja u prvoj gene-
raciji upisuje 71 redovnog 
i 236 vanrednih studena-
ta. Godine1961. u brčkom 
je otpočela sa radom Viša 
ekonomsko-komercijalna 
škola. Viša pedagoška ško-
la je 1969. godine prerasla 
u pedagošku akademiju a 
Viša ekonomsko-komerci-
jalna škola u Ekonomski fa-
kultet u brčkom 1976. go-
dine. Studij elektrotehnike 
organiziran je kao zasebna 

organizaciona cjelina Sara-
jevskog univerziteta 1972. 
godine. 

Osnivanje medicinskog 
fakulteta 1976. godine bila 
je prekretnica u razvoju vi-
sokog obrazovanja na po-
dručju sjeveroistočne bo-
sne. bila je to tačka sa koje 
se ušlo u područje multi-
disciplinarnosti i vidljiv po-
mak od pretežno tehničke 
profilacije. Osnivanje ovog 
fakulteta značilo je i ispu-
njavanje veoma značajnog 
uvjeta koji bi omogućio da 
se u Tuzli oformi univerzitet.

Osnivanje univerziteta 
postalo je nužnost, ne sa-
mo da bi se nastavio razvoj 
visokog obrazovanja u regiji 
sjeveroistočne bosne nego 
i da bi se osigurao daljnji 
kulturni i društveni preo-
bražaj jednog od najmno-
goljudnijih područja bosne 
i Hercegovine, na kome je 
u to vrijeme živjelo oko mi-
lion i dvije stotine hiljada 
stanovnika.

Univerzitet u Tuzli 
osnovan je 1976. godi-
ne. Osnivanju je prethodilo 
konstituiranje Zajednice vi-
sokoškolskih i naučnoistra-
živačkih institucija u regionu 
sjeveroistočne bosne 1972. 

35 GODINa UNIVErZITETa U TUZlI

U misiji promicanja 
naučnog pristupa 
rješavanju lokalnih 
i globalnih 
problema današnjice

Na svim su fakultetima orga-
nizirani i postdiplomski studiji. 
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godine i Konzorcija za razvoj 
višeg i visokog obrazovanja 
i naučnoistraživačkog rada 
u Tuzli. Odlukom Skupšti-
ne opštine Tuzla od 15. 
aprila 1975. godine ime-
novan je Inicijativni odbor 
za osnivanje unverziteta 
sa 104 člana i predsjedni-
kom akademikom Ismetom 
mujezinovićem.

Sporazum o udruži-
vanju u Univerzitet 
potpisan je 18. no-

vembra 1976. godine u Sa-
rajevu, a svečanost povo-
dom početka rada održana 
je 18. decembra u Tuzli. Te 
je godine na fakultetima ko-
ji su se udružili u Tuzlanski 
univerzitet studiralo 2.725 
redovnih i 1.454 vanredna 
studenta – ukupno 5.369 
studenata. U nastavnom 
procesu učestvovalo je 70 
doktora nauka, od kojih 41 
stalno zaposlen na Univer-
zitetu, i 83 magistra nau-
ka, od kojih je 60 bilo stalno 
zaposleno.

Nakon osnivanja Uni-
verziteta nastupio je period 
intenzivnog institucionalnog 
razvoja, kadrovskog jača-
nja, osiguravanja materijal-
nih uvjeta kako za nastavni 
tako i za naučnoistraživački 

rad te povezivanja istraži-
vačkih instituta koji su dje-
lovali u sastavu Univerziteta 
sa privredom, koja je tih go-
dina bila u usponu. Ostva-
reni su fantastični rezultati 
koji su snažno utjecali na 
društveno-ekonomski pre-
obražaj regije. Višestruko 
se povećao broj studena-
ta u sjeveroistočnoj bosni; 
sa 6.000 u 1971. godini 
na 14.000 u 1981. godini. 
Nažalost, i pored toga ovo 
područje je po broju stude-
nata u odnosu na broj sta-
novnika bilo na posljednjem 
mjestu u bosni i Hercegovi-
ni i u jugoslaviji. Do 1991. 
godine na visokoškolskim 
institucijama koje su djelo-
vale u sastavu Univerziteta 
u Tuzli višu školsku spremu 
steklo je 11.452 a visoku 
6.790 osoba, magistriralo 
je 230 a doktoriralo 125.  
broj doktora nauka angaži-
ranih na Univerzitetu pove-
ćao se u odnosu na 1976. 
godinu za 85%. Uspostav-
ljena je saradnja  sa svim 
jugoslovenskim univerzite-
tima kao i sa velikim bro-
jem  univerziteta u svijetu. 
Fakulteti i istraživački insti-
tuti iz sastava Tuzlanskog 
univerziteta participirali su 

u svim značajnijim istraži-
vačkim projektima u okviru 
tadašnjih društvenih cilje-
va finansiranih od strane 
države. 

rat je donio diskonti-
nuitet u svim sferama ži-
vota bosne i Hercegovi-

ne. Univerzitet u Tuzli se 
pokazao vitalnijim dijelom 
bosanskohercegovačkog 
društva. Na jednoj stra-
ni nastavljeni su svi ključ-
ni procesi na Univerzitetu, 
mada sniženim intenzi-
tetom, na drugoj strani, u 

odbrani i organizaciji života 
u ratnim uvjetima, došli su 
do izražaja kako stručnjaci 
školovani na ovom univer-
zitetu tako i studenti i profe-
sori. Organizacija nastave, 
istraživačkog rada i ispita 
na Univerzitetu u ratnom 
periodu bila je prilagođena 
uvjetima toga vremena, ali 
ipak uspješna, unatoč či-
njenici da je značajan broj 
studenata i profesora bio 
uključen u odbranu bosne 
i Hercegovine. Istovremeno 
se dešavaju veoma značajni 
događaji za Univerzitet, kao 
što su osnivanje Defektolo-
škog fakulteta i prerastanje 
pedagoške akademije u Fi-
lozofski fakultet 1993. go-
dine. Na stotine stručnjaka 
različitih profila koji su stekli 
diplome i znanja na tuzlan-
skim fakultetima organi-
zirirali su namjensku pro-
izvodnju i u uvjetima totalne 
blokade održali ne samo 
materijalni nego i duhovni 
život u regiji. Organizacija 
termoenergetskog sistema 
bila je nezamisliva bez ru-
darskih, elektro i mašinskih 

inženjera koji su stekli di-
plome u Tuzli.  Zdravstvenu 
zaštitu stanovništva i sani-
tetsko zbrinjavanje boraca 
"iznijeli" su diplomci medi-
cinskog fakulteta. 

Završetak rata do-
nio je uključivanje bosne 

i Hercegovine u međuna-
rodnu zajednicu, te prihva-
tanje potpuno novih i dru-
gačijih standarda u svim 
oblastima. Za Univerzitet u 
Tuzli to je značilo višestru-
ke reforme organizacije i 
menadžmenta i inoviranje 
obrazovnih i naučnoistra-
živačkih metoda i sadrža-
ja. Uz oživljavanje nastav-
nog i naučnoistraživačkog 
rada pokrenut je i dinami-
čan proces sveobuhvatnog 
prestrukturiranja.

proširena je lepeza na-
učnih oblasti koje se 
uzučavaju na Univer-

zitetu. pokretanje studija 
engleskog i njemačkog jezi-
ka, studija žurnalistike, psi-
hologije i pedagogije, soci-
ologije i filozofije, osnivanje 
akademije dramskih  um-
jetnosti i pravnog fakulteta 
uvodi Tuzlanski univerzitet 
u novu fazu razvoja u ko-
joj će kadrovi osposobljeni 
u ovim oblastima moći da-
ti svoj značajan doprinos u 
uključivanju bosne i Herce-
govine u savremene global-
ne tokove. Dodatni odmak 

od tehničkog profila uni-
verziteta bilo je i osnivanje 
Farmaceutskog fakulteta, 
dok će pokretanje studija 
agronomije doprinijeti pot-
punijoj valorizaciji prirodnih 
resursa regije.   

Načinjeni su pionirski 

Na ovom univerzitetu u prethodnih 35 
godina diplomirala su 21.133 studenta.

Fokus  na uključivanju u međuna-
rodnu akademsku zajednicu



18 Studentske novine

koraci u primjeni koncepci-
je integriranog univerziteta i 
bolonjskih principa. U toku 
je prikupljanje uvjeta za me-
đunarodnu akademsku cer-
tifikaciju. Fokus je na uklju-
čivanju u međunarodnu 
akademsku zajednicu, ka-
ko uspostavljanjem sarad-
nje sa evropskim i svjetskim 
univerzitetima i uključiva-
njem u naučnoistraživačke 
programe i projekte, tako i 
usvajanjem međunarodnih 

akademskih standarda. 
Održavanje ljetnog univer-
ziteta, koji već ima 16-go-
dišnju tradiciju, jedan je od 
takvih projekata. Osavre-
menjavanje i usklađivanje 
nastavnih planova i progra-
ma sa evropskim realizirano 
je kroz više Tempus proje-
kata, u koje su bili uključeni 
svi fakulteti ovog univerzite-
ta. Studenti putem centra 
za razvoj daljinskog učenja 
imaju priliku u Tuzli slušati 

predavanja brojnih gostu-
jućih profesora iz SaD-a, 
austrije, Italije, Njemačke 
i drugih zemalja. profeso-
ri iz Tuzle gostuju na mno-
gim evropskim i američkim 
univerzitetima, objavljuju u 
internacionalnim naučnim 
časopisima i učestvuju na 
prestižnim međunarodnim 
simpozijima. 

Univerzitet podstiče 
uspješne studente i 
dodjeljuje priznanja 

u obliku plaketa i stimuliše 
ih da po okončanju studija 
započnu akademsku karije-
ru. Za asistente snosi troš-
kove postdiplomskog stu-
dija i sticanje magistratura 
i doktorata. Na svim su fa-
kultetima organizirani i pos-
tdiplomski studiji. 

Sve što je do sada po-
stignuto približilo nas je 
modelu evropskog univer-
ziteta koji je sposoban da 
se, zbog kvalitete, održi pri 

svakoj transformaciji viso-
kog obrazovanja u bosni i 
Hercegovini.

Univerzitet u Tuzli da-
nas je jedna od institucija 
bez koje bi bilo nemoguće 
zamisliti ne samo grad Tuzlu 
već i cijeli region, sa jasnom 
misijom da, na temeljima 
uključenosti u savremene 
naučnoistraživačke tokove 
i svjetske baze naučnih in-
formacija, uporedo obrazuje 
mlade ljude za kvalificirano 
i konkurentno uključivanje 
na evropsko tržište rada u 
21. stoljeću i promiče na-
učni pristup u rješavanju lo-
kalnih i globalnih problema 
koje nameću aktuelne druš-
tvene protivrječnosti.

Univerzitet u Tuzli je 
složeni sistem, koji ima 
13 fakulteta sa 45 stu-
dijskih odsjeka, 65 stu-
dijskih programa, 16.741 
studenata, 304 nastavnika 
i 156 saradnika u radnom 
odnosu, 123 izabrana na-
stavnika i 354 izabrana 
saradnika (bez zasnivanja 
radnog odnosa) u različi-
tim zvanjima angažiranih 
u nastavi te 278 upo-
slenika u univerzitetskoj 
administraciji. Na ovom 
univerzitetu u prethodnih 
35 godina diplomirala su 
21.133 studenta. Zvanje 
magistra nauka dobilo je 
1.327 osoba, a odbranje-
no je 498 doktorskih di-
sertacija. Diplome ovog 
univerziteta dobile su pri-
znanje u stvarnom životu. 
Na svim ključnim funkcija-
ma u regiji i u bosni i Her-
cegovini nalaze se izuzet-
no uspješni pojedinci koji 
su studirali i diplomirali na 
jednom od tuzlanskih fa-
kulteta. mnogobrojna su 
priznanja koja su dobili 
kako pojedinci tako i stu-
dijski odsjeci, fakulteti pa 
i Univerzitet, a koja potvr-
đuju uključenost u gene-
ralne tokove svjetske aka-
demske zajednice. Sve to 
doprinijelo je da Univer-
zitet u Tuzli danas uživa 

Univerzitet 
obrazuje mla-

de ljude za 
kvalificirano i 
konkurentno 
uključivanje 
na evropsko 

tržište rada u 
21. stoljeću



19Studentske novine

opću podršku građana 
koja se ogleda kako kroz 
podršku planovima institu-
cionalnog razvoja od stra-
ne nadležnih organa vlasti 
tako i kroz veliko intere-
siranje svršenih srednjoš-
kolaca za upis na neki od 
mnogobrojnih studijskih 
programa. To je kapital 
koji na Univerzitetu znaju 
cijeniti i na kojem zasniva-
ju svoje srednjoročne i du-
goročne projekcije razvoja, 
pa i veoma hrabre planove 
kao što su izgradnja uni-
verzitetskog kampusa na 
lokaciji bivše kasarne. 

planovi za budućnost  
utemeljeni su na ja-
snoj i objektivnoj spo-

znaji glavnih tokova i tren-
dova kojima je zahvaćena 
bosna i Hercegovina i za-
htjeva koji iz toga proizlaze 
a vezani su za ljudske re-
surse. U novim generacija-
ma koje se upisuju na do-
diplomske i postdiplomske 
studije na ovom univerzitetu  
prepoznati su stručnjaci koji 
će, u sasvim novim okolno-
stima, upravljati ne samo 
tehnološkim i ekonomskim 
procesima već i društvenim 
promjenama u regiji, u prvoj 

polovici 21. stoljeća. ra-
di toga je težište razvojnih 
planova fokusirano na ko-
nekciju u savremene tokove 
produkcije i manipulacije, 
kako fundamentalnih tako i 
sasvim operativnih  naučnih 
informacija. To je garanci-
ja da će Univerzitet u Tuzli 
i u narednim decenijama, 
vjerodostojno i ustrajno po-
svećen stvaranju uvjeta za 
bolji život svih njenih građa-
na, ostati jednim od ključnih 
sudionika daljnjeg društve-
no-ekonomskog napretka 
tuzlanske regije i bosne i 
Hercegovine u cjelini. 

aNKETa
Šta bi Vam 
olakšalo studiranje?

adekvatniji, prila-
gođeniji program 
studiranja, te bolja 

opremljenost kabineta. 
mislim da i ovi nefor-
malni vidovi obrazo-
vanja poput seminar-
skih radova, referata i 

slično, oduzimaju pu-
no vremena te samim tim 

otežavaju studiranje.

praksa u privred-
nim subjekti-
ma koja će nam 

omogućiti bolje usavr-
šavanje i sticanje ra-
znih vještina koje ne 
možemo postići samo 
učenjem iz ponuđene 

litarature.

Olakšalo bi nam 
kada bi asi-
stenti bili ažur-

niji u pogledu odr-
žavanja vježbi, jer 
mnogo puta džaba 
dođemo na zakaza-

ni termin, i asistent se 
ne pojavi, a mi izgubimo 

dragocijeno vrijeme. Osim 
toga, zakažu kolokvij, a prije smo 

toga imali samo dvoje vježbe koje nisu bi-
le dovoljne da razumijemo gradivo.

Aldin Joldić, 
III godina, Ekonomski fakultet

Jasmina Husarić, 
III godina, Ekonomski fakultet

Nurija Husić, 
II godina, Ekonomski fakultet

Univerzitet podstiče uspješne studente

Univerzitet u Tuzli danas 
čini 13 fakulteta 
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„Hajde samo još da-
nas dođi. Znaš da ostali 
dječaci vole da se takmiče 
s tobom.“, riječi su koje je 
adnan, kao osmogodišnji 
dječak, svakodnevno slu-
šao. Njegov učitelj iz osnov-
ne škole je prije svih drugih 
prepoznao adnanov talenat 
za atletiku. prva „takmiče-
nja“ imao je iza osnovne 
škole u živinicama. Zajed-
no  sa ostalim drugovima iz 
razreda preskakao je jamu 
iskopanu u zemlji. Iako je 
na „takmičenje“ išao samo 
zbog nagovora učitelja, ad-
nan je ipak pobjeđivao. „To 
je bila samo dječija igra, ali 
razmišljajući o tome tek sada 
shvatam zašto je moj učitelj 
insistirao da dođem i igram 
se sa ostalima. Vremenom je 
to postalo više od igre.“, pri-
ča nam adnan dok se spre-
ma da izađe na stazu i počne 
svoj drugi trening za danas. 
prvi trening je odradio jutros 
oko 6 sati, sada je prošlo 
podne i on se sprema da 
izađe na stazu. Kaže da su 
treninzi jako bitni za uspjeh, 
pa se zbog toga trudi da ne 
propusti niti jedan. 

OD FUDbala 
DO aTlETIKE

Kao dječak je preska-
kao  jamu iza škole, danas 
preskače prepone i po sve-
mu sudeći to mu odlično ide. 
„U početku je to uglavnom 
bilo na nagovor drugih lju-
di. Nisam planirao trenirati 
atletiku jer me  više privlačio 

fudbal.“, kaže adnan. Sa 
nepunih sedam godina je 
počeo trenirati fudbal i kao 
dječak je želio ostati u tom 
sportu. međutim, njegova 
porodica i nastavnici u školi 
nagovarali su ga da pokuša 
trenirati atletiku. „Navikao 
sam da radim samo ono što 
volim. Tada mi je fudbal od-
govarao više nego atletika 
ali vremenom je došlo do 
promjene.“, rekao je adnan. 
Kako je trenirao fudbal u FK 
„Sloboda“ imao je šansu da 
ga primijete i treneri atleti-
ke, pa je tako, i prije nego je 
počeo trenirati atletiku, imao 
priliku da se takmiči za aK 
„Sloboda“. 

Već je prošao sat otkako 
je počeo sa treningom i ad-
nan uskoro završava. Sa njim 
je i njegov trener muhamed 
Delić i Kada Delić-Selimović, 
direktorica aK „Sloboda“. 
„Dugo smo ga nagovarali da 
počne trenirati za aK „Slo-
boda“ jer je on  volio fudbal. 
povremeno smo ga zvali na 
takmičenja u trčanju i skoku 
u dalj, da bi sam vremenom 
zavolio taj sport.“, kaže Kada 
Delić-Selimović, i dodaje da 
je danas malo sportista kao 
što je adnan; on vrijedno radi 

i ne propušta treninge.  još 
kada je imao 14 godina ad-
nan je shvatio da se naporan 
rad i trud isplate. pobjedivši 
na općinskom takmičenju u 
disciplini skok u dalj,  oti-
šao je na kantonalno a po-
tom i na državno takmičenje 
gdje je također osvojio prvo 
mjesto.

Osnovnu školu je zavr-
šio kao učenik generacije, 
a potom je upisao srednju 
medicinsku školu u Tuzli. 
Tada zvanično počinje treni-
rati atletiku u aK „Sloboda“.  
U početku mu je bilo teško 
da uskladi obaveze u klubu 
i školske obaveze. Često su 
ga, kako kaže, iritirala pitanja 
„Šta je tebi bitnije, škola ili 
atletika?“, ali uvijek je uspije-
vao da nađe neki kompromis 
između toga. 

aTlETIKa, 
ŠKOla, 
prIjaTEljI

Nakon treninga  sa mla-
dim sportistom smo otišli na 
jedno od njegovih omilje-
nih mjesta u gradu. atleti-
čar „Slobode“ izlazi u „Slo-
bodu“. Nakon treninga se 

aTlETIČar TUZlaNSKE „SlObODE“ 
aDNaN malKIĆ

SamO 
raDIm ONO 
ŠTO VOlIm

Piše: Selma AlićaNKETa
Šta bi Vam 
olakšalo studiranje?

Na našem fakul-
tetu olakšanje 
bi konkretno 

značilo nabavku nove 
računarske opreme 
jer je trenutna situ-
acija nezadovoljava-

juća. Često se dešava 
da po tri-četiri studenta 

rade za istim računarom koji 
su uz to i veoma spori. Uve-
liko bi nam pomoglo da nam 
obezbijede prostor, učionicu, 
gdje bi za vrijeme pauza mo-
gli učiti i vježbati ali i da nam 

omoguće nekoliko računara s pristupom internetu. Ipak, 
ukoliko moram odabrati, prioritet dajem nabavci računar-
ske opreme jer nam je to zaista neophodno s obzirom na 
smjer koji sam odabrao i fakultet koji pohađam.

Definitivno neki 
prostor, uči-
onica gdje bi 

za vrijeme pauza mo-
gli da vježbamo i ne-

što pročitamo, ali tako-
đer, smatram da bi trebalo 
da nam obezbijede opremu 
jer se susrećemo s proble-
mom da smo prinuđeni po-
suđivati stolice iz susjednih 
učionica i to svakodnevno.

Da su sami pro-
fesori pošte-
niji, da gle-

daju ko uči, a ko ne. 
Tako da mame i tate 

ne bi  završavali fakul-
tete, što bi nama ostalim 
pomoglo prilikom studira-
nja. Također kada bi pre-
davanja bila zanimljivija, 
posebno nama koji studi-
ramo društvene nauke.

Admir Omerović, 
III godina
Fakultet Elektrotehnike 

Dževida Ibrišimović; 
III godina,
Rudarsko-Geološko-
Građevinski Fakultet

Dražen Maksimović, 
III godina 
Filozofski fakultet,
odsjek za historiju

2006. GODINE Na balKaNIjaDI 
ODržaNOj U SrbIjI OSVOjIO jE 
ZlaTNU mEDaljU, 2007. GODINE jE 
TaKOĐEr OSVOjIO ZlaTNU mEDaljU 
Na EVrOpSKOm KUpU U ČEŠKOm 
GraDU brNO, SrEbrENU mEDaljU 
jE OSVOjIO 2008. GODINE Na KUpU 
EVrOpE U TUrSKOj. 



21Studentske novine

obično nađe sa prijateljima, 
za njih uvijek ima vremena. 
U srednjoj školi je morao 
slušati nastavnike koji su 
mu govorili da će zbog atle-
tike slabije učiti, sada ne želi 
da čuje kako njegovi prija-
telji  govore da zbog atleti-
ke nema vremena za njih.  
„Uvijek nađem vremena za 
dobre stvari u životu. ako mi 
je do nečeg stalo onda se 
potrudim da to uradim ka-
ko treba. Nije bitno da li je u 
pitanju nešto na fakultetu, u 
klubu ili pak odnos sa nekom 
osobom. Vjerujem da čovjek 
sam bira šta će mu biti pri-
oritet a šta će zanemariti.“, 
kaže adnan. On je svoje pri-
oritete u životu posložio, i na-
stoji da istraje u svemu što 
počne raditi. bavljanje spo-
trom je utjecalo i na njegov 
izbor fakulteta. Nakon zavr-
šene srednje škole upisao se 
na Fakultet za tjelesni odgoj 
i sport i sada je već završna 

godina. još nekoliko ispi-
ta do kraja školovanja, nije 
dobio diplomu a adnan već 
radi. pred kraj treće godine 
počeo je raditi kao demon-
strator na Fakultetu za tjele-
sni odgoj i sport, a kada za-
vrši fakultet planira upisati 
postdiplomski studij u  Tuzli.

pONOSNa 
pOrODIca

razgovoru sa adnanom 
priključili su se njegov brat 
Nesib i majka Šahzija, pa 
smo priču nastavili u pri-
jatnoj šetnji. Svaki njegov 
uspjeh ujedno je  uspjeh 
njegove porodice, ponosni 

su na svaku medalju koju je 
adnan osvojio. „On je zaista 
primjeran sin, nikada s njim 
nisam imala problema. De-
šavalo se da zbog priprema 
za takmičenje po 3-4 mje-
seca nije išao u školu, ali je 
uvijek uspijevao nadoknaditi 
propušteno gradivo, u tome 
su mu pomagali i prijatelji iz 
razreda. Često je naša kuća 
bila kao neki dječiji kamp; 
ado je stalno dovodio prija-
telje da prespavaju. Igrali bi 
se napolju a navečer su sje-
dili, igrali igrice na računaru 
ili „učili“. pravili su galamu 
po kući ali nije mi bilo žao, 
znala sam da su moja djeca 
sretna.“, priča nam adnano-
va majka gledajući u adna-
na sa ponosom. Sve nagra-
de  koje je osvajao njegovoj 
porodici su isto značajne, uz 
njega su i kada je dobro i ka-
da je loše. Od prvog osvoje-
nog općinskog takmičenja,  
preko postajanja prvaka dr-

žave, pa do najboljeg rezul-
tata u Evropi i osvajanja tre-
ćeg mjesta na Kupu Evrope, 
adnanova majka „istim su-
zama i osjehom“ dočekuje 
njegove pobjede. „Sve što je 
postigao za mene je vrijed-
no, nebitno da li je to školsko 
prvenstvo ili neko takmičenje 
u Evropi. Za mene je njegov 
najveći uspjeh to što je ostao 
dobar čovjek, to je bitno šta 
god on radio. Samo neka je 
dobar čovjek to mu na kraju 
jedino ostaje“, dodaje adna-
nova majka. Za nju su sve 
njegove pobjede jesu jedna-
ke, ali on ipak ima one koje 
su mu malo draže od drugih. 

TaKmIČENja I 
mEDaljE

adnanova trenutno naj-
draža osvojena medalja je 
ujedno i posljednja osvoje-
na medalja. prije dvadesetak 
dana završeno je Evropsko 
timsko prvenstvo u atletici 
koje je održavano u rejk-
javiku, i predstavnici naše 
države su kolektivno pobolj-
šali poziciju naše države za 
jedno mjesto. Od petnaest 
zemalja naša država je pe-
ta. adnan se u rejkjaviku 
takmičio u disciplici trčanje 
na 110 m sa preponama i 
osvojio je treće mjesto. „pa-
uzirao sam tri mjeseca na-
kon operacije, potom sam se 
vratio na treninge. Uz samo 
15 dana treninga uspio sam 
osvojiti bronzanu medalju i 
zbog toga mi je ta medalja 
najdraža.“,  kaže adnan. 

adnan je bio na mnogim 
takmičenjima, i takmičio se 
u različitim disciplinama. Ne-
kada je to bilo dobro neka-
da loše, ali on je uvijek imao 
pozitivan stav i vjerovao da 
se trud isplati. Disciplina u 
kojoj se najčešće takmičio 
je trčanje s preponama na 
110 m, i tu mu se trud često 
puta i isplatio. 2006. godine 
na balkanijadi održanoj u Sr-
biji osvojio je zlatnu meda-
lju, 2007. godine je također 
osvojio zlatnu medalju na 
Evropskom kupu u Češkom 
gradu brno, srebrenu meda-
lju je osvojio 2008. godine 
na Kupu Evrope u Turskoj. 
mnoge druge medalje nala-
ze se u sobi adnana malkića. 
Na njih su ponosni njegovi 
bližnji ali i cijela država jer 
nas predstavlja u najboljem 
svjetlu.

pored svih kvaliteta ad-
nan ima i pokoju manu, to 
nam je otkrio njegov mlađi 
brat. „Kada smo bili djeca 
često smo se svađali oko 
nekih sitnica kao što je po-
djela igračaka. brat je uvi-
jek znao šta je njegovo, ako 
bih uzeo nešto morao sam 
mu to vratiti kada on kaže. 
Tako je odprilike i sada, on 

voli poštovati dogovor.  To je 
ustvari i dobro, s njim uvijek 
znate na čemu ste.  Da ne 
bude da je bez mane, još bih 
dodao i da je jako tvrdoglav. 
Ima svoje stavove i niko ga 
ne može ubjediti u suprot-
no.“, priča nam Nesib kroz 
smijeh. 

Iako je mlad sportista, 
adnan je imao nekoliko po-
vreda koje su ga čak navo-
dile da odustane od atleti-
ke. jedna od  povreda mu 
se desila nakon svjetskog 
prvenstva u pekingu  kada 
je povrijedio mišić i nije mo-
gao trčati. Skoro pola godine 
je tražio doktora koji bi mu 
mogao pomoći, ali niti jedan 
doktor u bosni i Hercegovini 
nije mogao da nađe rješe-
nje njegovog problema. Na 
savjet prijateljice otišao je u 
Split i nakon 3 mjeseca re-
habilitacije uspio je vratiti se 
u staru formu. Osim povre-
da, prepreku između njega i 
atletike pravili su i ljudi koji, 
kako kaže „rukovode ovim 
sportom iako nemaju veze 
s njim“. adnan je ipak us-
pio prevazići sve što ga je 

spriječavalo da napreduje 
u atletici. Sada vrijedno tre-
nira i ima česte treninge jer 
se priprema za odlazak na 
olimpijadu u london.

„ja samo radim ono 
što volim. Sve u životu mi 
se dešavalo nekako spon-
tano, nisam ništa posebno 
planirao. Iako su me nago-
varali i ranije, atletiku nisam 
htio početi trenirati dok ni-
sam zavolio taj sport. ako 
prema nečemu osjećamo 
samo puku obavezu, teško 
da ćemo to uraditi kako tre-
ba; zbog toga sve što radim 
radim isključivo zato što mi 
to odgovara i čini me sret-
nim.“, rekao je adnan na 
kraju našeg razgovora do-
dajući da samo upornost i 
vjera u vlastite kvalitete do-
vode do uspjeha.

Osmjeh na licu njego-
ve majke pokazao nam je 
da ovaj sportista zaista is-
punjava očekivanja svoje 
sredine, a osmjeh na nje-
govom licu uvjerio nas je u 
istinost njegovih riječi. Zaista 
čovjek treba raditi samo ono 
što voli.

SVE U ŽIVOTU MI SE DEŠAVALO 
NEKAKO SPONTANO, NISAM 
NIŠTA POSEBNO PLANIRAO. IAKO 
SU ME NAGOVARALI I RANIJE, 
ATLETIKU NISAM HTIO POČETI 
TRENIRATI DOK NISAM ZAVOLIO 
TAJ SPORT. 

Adnan je bio na mnogim takmičenjima, 
i takmičio se u različitim disciplinama.
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Sve su  češće situaci-
je u kojima mladi lju-
di poslije punoljetstva 

žive odvojeno od roditelja. 
Najčešće su to studenti ko-
ji odlaze u druge gradove 
da studiraju. Tu upoznaju 
mnogo prijatelja, ali pone-
kad i momka ili djevojku s 
kojom se u većini slučajeva 
odlučuju na zajednički ži-
vot. Tako se i iz dana u dan 
povećava i broj vanbračnih 
zajednica. prema članu 3. 
porodičnog zakona FbiH 
vanbračna zajednica je za-
jednica žene i muškarca koji 
nisu u braku ili vanbračnoj 
zajednici s drugom osobom 
i koja traje najmanje tri go-
dine ili kraće ako je u njoj 
rođeno zajedničko dijete. 
Trenutno ne postoje tačni 
statistički podaci o broju 
vabračnih zajednica u biH, 
ali nesumnjivo je da su u 
porastu. Vanbračna slobo-
da dobila je veliki zamah.

Sve se manje mladi lju-
di odlučuju na brak, 
koji je sve više u kri-

zi. Oni ne smiju ili ne žele 
stupiti u bračnu zajednicu. 
mnogo je razloga za dono-
šenje takve odluke. Za ne-
ke parove bračne obaveze 
predstavljaju problem, a sve 
su češće situacije u kojima 
mladi sve kasnije stupaju u 
brak zbog čega također na-
vode činjenicu da nisu eko-
nomski osigurani.

“ajša i ja već pola 
godine živimo zajedno, 
ali zbog nezavidnog 
materijalnog položa-
ja nismo vjenčani. 
međutim, planiramo 
što je moguće prije 
ozvaničiti naš brak, 
naročito sada kada  
očekujemo bebu” - 
priča nam admir (po-
daci poznati redakciji) 

dodavši da mu se baš i ne 
sviđa status vanbračne 
zajednice. 

međutim, puno je više 
onih koji ne žele stupiti u 
brak dok dovoljno ne upo-
znaju neku osobu, stoga 
se odlučuju na zajednički 
život bez pravnih formal-
nosti. Nekada je bilo skoro 
nepojmljivo da dvoje ljudi 
živi u vanbračnoj zajednici. 
međutim, danas ih se sve 
manje odlučuje na brak. 
Sve je više onih koji žive u 
vanbračnim zajednicama, 
od kojih su se mnogi na taj 
korak odlučili čak i bez sa-
znanja njihovih roditelja. 

Dvoje mladih tuzlanskih 
studenata također su nam 
ispričali svoju priču ali nisu 
željeli otkrivati svoj identitet. 
Oni su četiri godine u vezi 
od čega već tri i po godine 
žive zajedno. Njegova poro-
dica zna da oni žive zajed-
no, ali njena ne zna. Dje-
vojka nam je priznala kako 
jedva čeka da završe fakul-
tet pa da kaže svojima i da 
se konačno vjenčaju. 

“mislim da moja majka 
već sumnja, 
ali maj-
ka kao 
majka, 
neće 
ništa 

reći, ali znam da su protiv 
toga i zato to još uvijek i 
krijem”,dodala je. mladiće-
va majka nam je rekla ka-
ko ona nije zadovoljna time 
što njen sin živi nevjenčan, 
ali da su došla druga vre-
mena, koja ona nastoji da 
razumije i da svom sinu što 
više udovolji.

prije nekoliko dana iz 
vanbračne u bračnu 
zajednicu prešli su 

i Nadina Hodžić i Elvedin 
Ćebić. Njih dvoje su dvije 
godine živjeli zajedno a na-
kon što je Nadina nedavno 
ostala u drugom stanju od-
lučili su da svoj zajednički 
život krunišu brakom. „Edo 
i ja smo nakon godinu dana 
veze odlučili živjeti zajedno. 
Ni moji ni njegovi roditelji 
nisu se tome protivili. Ta-
da uopće nismo razmišljali 
o braku. Htjeli smo prvo da 
vidimo 
kako 

izgleda naš zajednički život 
i da li je to stvarno nešto što 
oboje istinski želimo. među-
tim, kada sam saznala da 
sam trudna shvatili smo da 
više zaista nema smisla da 
i dalje budemo nevjenčani.“ 
Nadini je, kako kaže najbit-
nije što je u svemu imala 
podršku roditelja. „ ma bit-
no je da se djeca vole i da 
se slažu a vjenčani list je či-
sta formalnost, pa kad god 
došao“ – kazao je Nadinin 
otac.

I Elvira i Fikret (podaci 
poznati redakciji) nekoć su 
živjeli nevjenčani. Tek posli-
je pet godina zajedničkog 
života, otišli su kod matiča-
ra da bi i pravno ozvaničili 
svoj „brak“. 

„mi smo stupili u brak i 
svi su nas smatrali mužem 
i ženom, samo što to prav-
no nije bilo potvrđeno. me-
đutim, kad smo dobili dijete 
stvari su se znatno promi-
jenile, pa smo otišli u ma-
tični ured da se vjenčamo. 
Dotad nam se jednostavno 
nije žurjelo“ – kaže Fikret. 
„Niko nije ni pomišljao da 
živimo u vanbračnoj zajed-
nici, mada to skoro niko ni-

je ni znao. Doduše, i 
mi sami smo pone-
kad zaboravljali tu 
činjenicu“ - kaže 
Elvira.

prema ri-
ječima almire 
Isić, profeso-
rice psiholo-
gije, mladi sve 

više pokuša-
vaju da žive živo-

tom slavnih ličnosti 
ili pak mnogobroj-
nih koje svakodnev-
no gledaju u svojim 

omiljenim sapunicama, te 
povrh svega i životni stan-
dard se mnogo promijenio 
a Zapad i amerika su nam 
se poprilično uvukli u živo-
te. Ona je još dodala: “Utje-
caj religije mora biti jači, ali 
i društvene odgojne mjere 
moraju biti prisutne, kako 
bi mladi shvatili vrijednost 
i ljepotu vanbračnog života. 
Također jedan od osnovnih 
problema vezanih za brak 
posljednjih godina je i eko-
nomski status žene. žene 
su neovisne, zbog čega 
se sve manje odlučuju na 
bračnu zajednicu, a prihva-
taju slobodu u vanbračnoj 
zajednici.” 

mnogi stručnjaci 
smatraju da ula-
zak vanbračne 

zajednice u naše društvo 
može stvoriti ogromne pro-
bleme za natalitet i buduć-
nost institucije braka, te 
da ukazivanje mladima na 
iskonske vrijednosti braka 
treba biti prioritet društvene 
zajednice.

Dakle, nesumnjivo je da 
je se svakim danom pove-
ćava broj vanbračnih zajed-
nica, te nas više ne bi tre-
balo čuditi ukoliko se ljudi 
sve više počnu priklanjati 
ovoj pojavi. brak bez papira 
postaje sve veći trend. Veli-
ki dio mlade populacije već 
uveliko se priklonio ovom 
trendu i ne smatraju to kao 
nešto loše, štaviše iz svega 
izvlače samo ono što je do-
bro. budućnost nam donosi 
sve više novotarija, a jedna 
takva je i vanbračna zajed-
nica. mi smo na neki način 
prinuđeni prihvatati te no-
votarije bez obzira sviđalo 
nam se to ili ne sviđalo.  

braK bEZ praVNIH FOrmalNOSTI

Da IlI NE?
Piše: Melisa Tokalić
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pOrODIca KaO 
OpTErEĆENjE

ŠIrENjE „bIjElE KUGE“ mEĐU mlaDIma

Piše: 
Indira Hurić

alisa cerić je mla-
da i uspješna žena. 
Završila je fakultet i 

radi u osnovnoj školi kao 
nastavnica bosanskog je-
zika. Udala se za svog du-
gogodišnjeg momka mir-

nesa prije diplomiranja. U 
braku su nešto manje od 
pet godina. Karijera joj je 
na prvom mjestu i kaže  da 
ne planira u skorije vrijeme 
širiti porodicu jer ju posao 
trenutno zaokupira i previ-
še. Njen muž se slaže sa 
njom. Iako stambeno i fi-
nansijski zbrinuti, oboje 
smatraju da im je rano za 
djecu.  alisa ima 28 a mir-
nes 29 godina.

“Trenutno razmišljam 
isklučivo o karijeri. plani-
ram upisati magistarski i 
vremenom napredovati na 

poslu. Ne želim se još dugo 
zadržavati u osnovnoj školi, 
planiram nastaviti raditi ovaj 
posao  u nekoj od srednjih 
škola u Tuzli. Naravno, za to 
mi treba još puno vremena 
i truda. Djecu želim imati 
ali u neko dogledno vrije-
me, za dvije do tri godine, 

ne sada. Srećom, mirnes se 
slaže sa mnom. Imat ćemo, 
ako bog da, najmanje tro-
je“, kroz smijeh kaže alisa.

Ovaj mladi bračni par 
nije jedini sa ovakvim i 
sličnim razmišljanjem. Sve 
veći broj mladih nakon ula-
ska u brak i ne pomišlja o 
skorijem širenju porodice. 
Većina njih smatra da prvo 
treba da riješe finansijske, 
poslovne ili stambene pro-
bleme pa tek onda da ima-
ju djecu. bračni parovi 21. 
vijeka mahom djecu dobi-
jaju tek u ranim tridesetim 

godinama. Slabo ko danas 
razmišlja o biološkom satu.

Nedim i Emina Đulović 
su u braku četiri godine. 
Oboje su mišljenja da dje-
cu treba imati onda kada 
uslovi za to budu ispunjeni. 
a oni tih uslova nemaju. ži-
ve kao podstanari u jednoj 

trošnoj tuzlanskoj zgradi. 
Nedim jedini radi tako da 
oboje preživljavaju  od nje-
gove plate, od danas do su-
tra. Emina je završila samo 
srednju školu i ubrzo nakon 
toga se udala. Uvijek joj je 
bio san imati djevojčicu ali 
budućnost im je trenutno 
potpuno neizvjesna pa ne-
maju hrabrosti za rađanje 
djece. 

„Nemamo uslove za ši-
renje porodice. Nas dvoje 
jedva da preživljavamo od 
moje plate a ni stana ne-
mamo. Kako onda da dijete 

odgajamo u ovakvoj situa-
ciji? razmišljali smo o to-
me, oboje želimo bebe u 
kući ali će ta želja ostati 
neispunjena za sada. još 
malo...“ , priča Nedim.

Situacija nije uvijek bi-
la ovakva. ranije su mladi 
bračni parovi djecu dobijali 
ubrzo nakon ulaska u brak. 

“Sjećam se dana kada 
skoro da i nije bilo parova 
sa jednim djetetom u ku-
ći. bilo je potpuno normal-
no da domaćinstvo ima po 
petero, šestero djece u ku-
ći. Nije se toliko brinulo o 
karijeri, parama, stanu... ja 
sam odrastao u porodici sa 
tri brata i sestrom. cijeni-

le su se neke druge stvari, 
dok danas ljudi gledaju sa-
mo kako da što više zara-
de. Ne žele više od jednog, 
eventualno dvoje djece. Su-
pruga i ja imamo četvero. 
Nije mi teško, živi se neka-
ko. makar će me imati ko 
posjećivati u starosti“ , ka-
že pedesetogodišnji Hasan 
Hođžić .

Negativan trend  da se 
rađa sve manje djece u biH 
se brzo širi. U poređenju sa 

2009. natalitet nam je opao 
za 2,99 posto. Interesan-
tno je da je u istom periodu 
zabilježeno manje skloplje-
nih brakova za 4, 05 posto 
i povećanje broja razvoda 
za čak 20, 44 posto.

Građani sve kasnije 
ulaze u brak zbog školova-
nja, rješavanja stambenih 
pitanja, nemogućnosti za-
poslenja, a samim tim, ka-
snije se odlučuju i na po-
tomstvo. prirodni priraštaj 
u biH posljednjih godina 
drastično opada zbog čega 
zemlji prijeti „bijela kuga“, 
odnosno depopulacija sta-
novništva, tvrde stručnjaci 
u zavodima za statistiku  u 

oba entiteta. 
Danas mladi ljudi po 

mnogo čemu naginju ka 
Zapadu koji diktira tren-
dove u svijetu. jedan od 
tih trendova je i „bijela ku-
ga“ koju polako ali sigurno 
objeručke prihvatamo i u 
našoj državi.

Hoćemo li u budućno-
sti postati zemlja staraca? 
Hoće li smijeh djeteta biti 
rijetkost za čuti? Kako smo 
krenuli- hoće. 

SjEĆam SE DaNa KaDa SKOrO 
Da I NIjE bIlO parOVa Sa 
jEDNIm DjETETOm U KUĆI. 
bIlO jE pOTpUNO NOrmalNO 
Da DOmaĆINSTVO Ima pO 
pETErO, ŠESTErO DjEcE U 
KUĆI. NIjE SE TOlIKO brINUlO 
O KarIjErI, parama, STaNU... 

Građani sve kasnije ulaze u brak zbog školovanja, rje-
šavanja stambenih pitanja, nemogućnosti zaposlenja
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prOFIl

muzika je 
moj poziv 
Piše: Indira Hurić

Iskren osmjeh i dječiji 
pogled su ono što ćete pr-
vo primijetiti posmatrajući 
ovog momka. Do prije par 
godina bio je niko i ništa, 
tek još jedan srednjoškolac 
sa jednim jedinim snom- 
uspjeti. Nije ni pomišljao 
da se snovi mogu nekada i 
ostvariti, da će se vrata sre-
će otvoriti samo za njega. 

Njegova vrata sreće otvara-
ju put u svijet muzike.

Emir Đulović je trenutno 
jedan od najpoznatijih mla-
dih folk pjevača u bosni i 
Hercegovini ali i šire. Nje-
gov san je postao java. Glas 
slavuja i malo sreće su bili 
dovoljni za uspjeh.

“još od malih nogu 
sam tačno znao sta ću da 
radim u životu. Doduše, 
nikada nisam pomislio da 

bih mogao postati poznat, 
da ću gledati svoj lik na na-
slovnicama novina ali sam 
zasigurno znao da je mu-
zika moj poziv. Djed je bio 
muzičar, otac također. po 
toj nekoj logici morao sam 
i ja. Neko mora održavati 
tradiciju. bilo je muzika ili 
ekonomija a loše stojim sa 
matematikom”, kroz smijeh 
kaže Emir.

Zanimljiv je način na 
koji se Emir proslavio mal-
tene preko noći. Od anoni-
mnog šesnaestogodišnja-
ka postao je mega zvijezda 
u biH i to za neka dva, tri 
mjeseca. Đulović se u dru-
gom razredu srednje ško-
le, “iz zezancije” kako kaže, 
prijavio na TV reality show 
“ ObN Super Nova folk ta-
lents 2004”. Naravno, tada 
nije ni razmišljao o pobjedi.

“Dva druga i ja smo na 
dan audicije bili u gradu i 
vidimo plakat na kojem je 
pisalo da ima to neko ta-
kmičenje, da je audicija taj 
dan… Smijali smo se na 
račun toga da odemo, prija-
vimo se, otpjevamo neku od 
Halida bešlića i dobro zaba-
vimo, čisto da nam vrijeme 
prođe. međutim, kada sam 
uzeo mikrofon i počeo pje-

vati neki čudan osjećaj se 
pojavio u meni. Onaj osje-
ćaj kada shvatite da je to 
ono pravo, ono za što ste 
predodređeni da radite…
Više mi nije bilo tako sve-
jedno hoću li proći dalje ili 
ne. Shvatio sam da je vrag 
odnio šalu, da je to moja 
šansa da ostvarim san. po-
čeo sam pjevati jednu tur-
sku pjesmu koju sam znao 
napamet i koja će od tada 

postati moj zaštitni znak - 
Habibi. I dan danas je pje-
vam na svakom nastupu. 
Eto, prošao sam dalje…
Ostalo je historija”

mama Džemila se i dan 
danas rado prisjeća tih da-
na dok je trajalo takmičenje.

“Svake sedmice drugi 
grad, stalno smo putovali. 
još smo i radili muž i ja ta-
ko da smo bili preiscrpljeni 
ali vrijedilo je. Sve za mog 
mezimca. Emir je često 
izostajao iz škole, išao je 
sa ostalim takmičarima na 
pripreme i snimanje emisi-
ja  ali srećom imali su do-
sta razumijevanja za njega 
u školi. jedva sam podno-
sila one minute kada bi ne-
ko trebao ispasti iz daljnjeg 
takmičenja. mislila sam da 
će me srce izdati od te ne-
ke treme. Samo sam molila 
boga da moj Emir ne ispad-
ne. ali sve to pada u vodu i 
zaboravlja se kada se sjetim 
onog trena u kojem je vodi-
telj izgovorio ime pobjedni-
ka, njegovo ime. Nismo se 
mogli kontrolisati, ni muž ni 
ja. pola sata smo plakali od 
sreće I to na bini, zajedno 
sa Emirom”, ponosno kaze 
Đulovićeva mama.

Sam Emir kaže da je 
trenutak proglašenja po-
bjednika bio šok za njega 
te da je u tim posljednjim 
minutama show-a mislio 
da će drugi finalista, mla-
da pjevačica amra Halebić, 
pobijediti. 

“Kada smo amra i ja 
ostali sami na kraju  ja sam 
već počeo razmišljati šta 
da kažem svojim navija-
čima u dvorani, da ne bu-
du tužni što sam izgubio 
te  kako da im se zahvalim 
za sve. jednostavno sam 
smatrao da sam premlad 
i suviše neiskusan u muzi-
ci da bih mogao pobijediti. 
ali eto…Hvala bogu što mi 

je omogućio sve ovo, što je 
sreća bila na mojoj strani 
tu noć.

Nakon pobjede Emir je 
započeo suradnju sa Nazi-
fom Gljivom, koji je ujedno 
bio i član žirija na takmiče-
nju. Nazif mu je napisao i 
prvu pjesmu, “Sarajevo”, 
koju je Emir premijerno ot-
pjevao u finalu. Nakon toga 
uslijedili su samo uspjeh za 
uspjehom. Njegovo lice na 
naslovnicama novina, nje-
gove pjesme na radiju, kon-
certi svaku drugu noć…pr-
vi album je snimio sa samo 
17 godina. Tada je već bio 
velika zvijezda u regionu. 
Ubrzo zatim je osvojio i mu-
zičkog Oskara za najboljeg 
mladog pjevača regiona.

“moj prvi album zvao 
se Srebreno jutro. mogu biti 
iskren i reći da mi je upravo 
taj album donio status naj-
boljeg mladog pjevača biH, 
što je Oskar i potvrdio.  po-
bjeda na bilo kojem takmiče-
nju je bezvrijedna ako se ne 
potvrdite kao dobri i poslije.

pjesme su dobro prola-
zile kod publike, zauzimale 
prva mjesta na top listama. 
Narod ih sluša i danas. To 
je prava nagrada za jednog 
muzičara. 

jednom prilikom mi je 
poslije koncerta u bihaću 
prišla jedna starija gospo-
đa i kroz suze rekla kako 
me gleda kao sina, kako joj 
je srce puno dok me slu-
ša kako pjevam da joj nije 
bilo teško bolesnoj doći na 
koncert samo da me vidi  i 
upozna. Ima li išta bolje od 
toga? bez takvih ljudi, lju-
di koji iskreno cijene  moju 
muziku, nema ni mene”.

brat Nedim  kaže da su 
zahvaljujući Emirovoj pobje-
di obojica izgradili muzičke 
karijere , jedan kao pjevač 
a drugi kao svirač. Nedim 
prati mlađeg brata na svim 

od prve pjesme pa do danas
Emir Đulović

pObjEDa Na 
bIlO KOjEm 

TaKmIČENjU jE 
bEZVrIjEDNa 

aKO SE NE 
pOTVrDITE 

KaO DObrI I 
pOSlIjE.
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koncertima i nastupa zajed-
no sa njim. Dok Emir pjeva 
Nedim svira.

“mi smo kao neki 
brothers band”, kroz smi-
jeh kaže Nedim. “puno je 
lakše  i njemu i meni ovako 
naastupati. Zajedno vježba-
mo kući, zajedno putujemo, 
hodamo, jedemo…lakše 
nam se dvojici branit od 
obožavateljki”, smješući se 
priča Nedim.

Emir je lično napisao 
neke od svojih pjesama. In-
spiraciju nalazi posvuda, u 
sreći, ljubavi, boli, prirodi, 
životu uopšte…

“Odrastajući čovjek pro-
đe kroz puno toga. ja  sam 
imao tu sreću da rastem uz 
ovakve roditelje i brata. Uvi-
jek su mi bili  puna podrška 
i pružili sve što su mogli i 
koliko su mogli. Nikada im 
se neću moći dovoljno odu-
žiti za sve. 

Emirove komšije u rod-
nom mjestu pasci ( okolina 
Tuzle) smatraju ga svojim 
ponosom. Svi ovdje rado 

pričaju o momku kojem je 
“mikrofon stavljen u beši-
ku”, kako kažu.

Njegov prvi komšija 
Ibrahim kaže za Emira da je 
divan dečko koji je potpuno 
zaslužio sve što danas ima.

“ mali ima 20-tak godi-
na a do danas je postigao 
ono sto mnogi neće dok su 
živi. Nagrađen je glasom 
anđela. Uvijek se lijepo po-
zdravlja sa svima, ispriča, 
dođe na kahvu…Svaka bi 
ga majka za zeta”.

Danas Emir isčekuje 
objavljivanje svog četvrtog 
studijskog albuma. pjesme 
su skoro gotove. još koji 
dan i Emirovi mnogobrojni 
fanovi će biti nagrađeni no-
vim melodijama u kojima će 
moći uživati dugo vremena. 

ako ikoga slava nije po-
kvarila ni najmanje onda je 
to baš ovaj mladić- Emir Đu-
lović. I dalje je onaj isti deč-
ko sa sela, anđeoskog gla-
sa, dečko iskrenog osmjeha. 
I dalje mu je muzika hrana. 

I dalje živi svoj san.

Šta bi Vam olakšalo studiranje?

mnogo toga nedostaje na našem fakultetu. ali 
zasad prioritet su nam računari, koji su naj-
potrebniji. računarska oprema trebala bi 

biti efikasnija, te da je ima u mnogo većem broju. 
Učionica je veoma malo, te je upitno gdje i kada 
možemo održavati ispite. Također potrebna je nam 
i čitaonica, gdje bi za vrijeme dužih pauza učili, ra-
dili i vježbali  za ispite. praksu je skoro nemoguće 
održavati, jer nemamo gdje, a to je veoma potrebno.

Najpotrebniji su nam definitivno računari, u mnogo 
većem broju. Skoro je, pa nemoguće raditi.  Za samo 
jednim računarom sjede po 2-3 studenta. a što bi tre-
balo da za svakim računarom bude po 1 student.

Olakšalo bi mi bolje upoznavanje s nastav-
nim programom, s budućim radom, tj. za 
šta će  koristiti u budućnosti. Ono što bi 

nam koristilo u poboljšanju studiranja jeste litera-
tura za I godinu. Također i više praktične nastave. 
To je ono što zasad predstavlja smetnju, jer tek sam 
na prvoj godini.

Najznačajnija mi je literatura, koja je neophodna 
za rad.

Uvijek sam razmišljao da fakultet treba 
više pažnje da posveti svakom studentu 
posebno i naravno puno više prakse, ne 

samo teorijski dio učenja. 

mogao bi fakultet da u cijenu koju plaćamo 
za studij, da nam obezbijedi i odgova-
rajuće knjige, da imamo odgovarajuće 

prostorije pošto naa mnogim fakultetima ne-
ma, tj. Da bude nastava u jednoj zgradi, a ne 
da smo razbacani na sve strane. I još mnogo 
toga, ima puno stvari koje se tiču profesora i 
nihovog rada, ali na to se ne može uticati.

Jasmina Suljanović, 
III godina, Fakultet 

Elektrotehnike

Amir Ćudić, 
I godina, Fakultet 

Elektrotehnike

Dario Memić, 
IV godina, Pravni fakultet

Danijela Hura, 
I godina Prava u Tuzli
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crna kosa, tamne oči  i  
poneka bora, te malo 
veći stomak čine ga 

starijim ali još  uvijek  se 
ovaj bivši atletičar ne da ba-
citi u zaborav.  Vinko Galu-
šić je poznat po neobičnom 
zanimanju iz svoje mladosti: 
atletičar u brzom hodanju,                    
danas pomalo čudnom 
sportu za mnoge mladiće i 
djevojke. Kaže za sebe da                   
se nije puno promijenio iako 

godine čine svoje, ali ovaj 
55-godišnji bivši sportista 
još uvijek se ne predaje, i 
u dobroj  je kondiciji. 

mnogi njegovi pri-
jatelji ga cijene i 
poštuju jer je bio 

učesnik olimpijskih igara u 
montrealu u Kanadi 1976 
godine. „Iako je prošlo mno-
go godina od olimpijade još 
uvijek se sjećam kao da je 
bilo jučer  trema me hvata, 

dlanovi se znoje, a noge ni-
kako  da se pokrenu“, kroz 
smijeh govori Vinko. 

„Kao mali dječak sam 
pratio sport i nekako  sam 
se pronašao u atletici. Od 
svih disciplina brzo hoda-
nje me najviše zanimalo. 
Sjećam se jedne anegdote 
iz tog perioda kada sam kao 
mali iščupao majčine ruže 
iz vrta i ona me potjerala   
govoreći kako će me istući.

Nisam trčao ali sam 
brzo hodao tako da me ni-
je  mogao  niko sustići. Od 
tada su  svi znali da imam 
spretnije mogućnosti bje-
žanja za razliku od ostalih.“ 
Vinko kaže da se danas ta 
situacija dosta promijenila. 

„ponosan sam na svoje 
sinove Dalibora  i Danijela 
a posebno na svoju unučad 
Davida i unuku Gloriju. Da-
nas ja njih jedva sustižem  

kada pobjegnu ukoliko ne-
što skrive“, kroz šalu pri-
ča Vinko. Dalibor mlađi sin 
kaže: „moj tata je moj idol, 
uvijek me prati u svemu i 
ja  bih volio jednog dana biti 
kao on, jer tolika popular-
nost u to vrijeme je rijetkost 
za današnjicu“.

Vinko se danas ne bavi 
aktivno atletikom kao 
prije ali obaveza nije 

nikada nedostajalo. Danas 

je professor tjelesnog od-
goja u Ekonomskoj školi u 
Tuzli.”Kao profesor na ne-
ki način proživljavam svo-
je mladalačke dane, trudim 
se da budem pravedan i da 
uvijek izađem učenicima u 
susret”, kaže Vinko.

Učenici ga vole jer ih ne 
tjera da se previše zamara-
ju na tjelesnom kao što je  
slučaj kod nekih drugih pro-
fesora. Ujak Franjo navodi 

kako je uvijek bio marljivo 
dijete i brinuo  se o svojim 
roditeljima koji su bili bole-
sni, premda je obično uvijek 
imao mnogo obaveza. brat 
mirko kaže kako je ponekad 
bio ljubomoran na brata  jer 
mu je soba ispunjena ra-
znim plaketima i peharima. 
„I danas često pregledam 
svoje fotografije iz tih dana 
kada sam bio mlađi i  aktiv-
niji u sportu. ponekad mi je 

teško jer je taj sport bačen 
u zaborav , posebno što se 
tiče muškaraca. Svi nekuda 
žure, izlaze i  provode se to-
kom cijele noći a zdrav život 
ostavljaju za starije dane“, 
kaže Vinko. 

Vinku su danas unu-
čad najveća radost u živo-
tu, posebno njegov unuk 
David”. Vinko kaže  kako 
ga danas povede na stadi-
on ‘’ Tušanj’’ i prati njegove 

treninge sa mlađim gene-
racijama a možda budu ve-
će zvijezde nego što je on 
nekada postigao sa svojom 
olimpijadom. „David je ono 
što me ispunjava i na neki 
način želim da i on  posta-
ne sportista, jer sinovi nisu 
nešto previše bili zagrijani 
za atletiku.“ 

Komšinica Zora na-
vodi da je Vinko bio uvi-
jek ljubazan spreman po-
moći ko god da se nađe 
u nevolji.“Sjećam se kada 
je dobio svoju prvu na-
gradu sve televizije su ga 
intervjuisale, a on se sa-
mo skromno zahvali i na-
stavi odnositi pobjede.“                                                                                                                                        

Danas su se vremena 
promijenila, ništa nije 
kao prije. materijal-

ne vrijednosti su bitnije, a 
pobjedu današnja omladina 
gleda samo kao još jedan 
trofej. bitna je danas samo 
reklama kako kažu studenti 
i srednjoškolci . Skoro svake 
godine se održava takmiče-
nje za sportistu godine i Vin-
ko je u stručnom žiriju.

“Trudim se da budem 
što objektivniji I da ne na-
nosim nikome tugu i žalost  
jer on nije pobijedio’’. Vinko  
takođe kaže kako je stalni 
gost na mnogim takmičenji-
ma što se tiče izbora novih 
mladih talenata. 

„Često vodim svoje 
učenike na Tušanj da malo 
treniraju  jer ih treba pokre-
nuti  a ne samo zatvoriti u 
salu za tjelesni odgoj.“ biti 
razredni starješina je veoma 
teško jer današnju omladinu 
je teško uvjeriti u ispravne 
stvari. 

prOFIl  Vinko Galušić, atletičar

brZIm HODaNjEm 
DO OlImpIjaDEPiše: Sanja Kurtuma
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„mogu reći da nemam 
velikih problema jer ovaj 
posao radim već duži niz 
godina. Trudim se da uskla-
dim privatni i poslovni život 
što bolje mogu.“ Vinko na-
vodi kako njegova porodica 
nije nikada osjetila njegovo 
odsustvo jer ih je svugdje 
vodio sa sobom. Obišao je 
mnoge zemlje u vrijeme 
kada je trenirao. Danas je 
postalo bitno ono što se ne-
kada smatralo neshvatljivo. 
Kako su godine prolazile ta-
ko se i zdravlje ovog bivšeg 
atletičara izmijenilo. Ope-
risao je  koljeno jer su mu 
povrijeđeni  ligamenti ali još 
uvijek je u dobroj formi.’’ 
Nisam od onih koji se stal-
no nešto žale za svaku sit-
nicu i ne predajem  se tako 

lako. Trudim se da što više 
vježbam iako ne  profesi-
onalno    već rekreativno. 
Težim da probudim  mlade  
ljude iz  neke  uspavanosti. 

Obrazovni kadar nije 
na nivou, ali na nama je 
da ga popravimo onoliko 
koliko možemo, jer buduć-
nost ove zemlje ostaje na 
mladima i da donesu  što 
više priznanja i medalja  u 
našu zemlju. moja misija u 
budućnosti će biti da podi-
gnem svijest omladine, da 
se okrenu ka sportu što vi-
še i zdravom životu, a i da 
izgrađuju sebe kao ličnost 
ako ne u atletici onda bar 
u nekom drugom sportu 
jer ako želiš sebi najbolje 
onda to treba poželjeti  i 
drugima.”

aNKETa
Šta bi Vam olakšalo studiranje?

Otvaranje sportskih klubova i mogućnost učlanjenja 
u iste. Nedostaje nam puno opreme i sport-
skih rekvizita. Dobivanje studentskih povrat-

nih kredita.

pružanje prilike da uspješniji student pomažu ma-
nje uspješnim, a da ta pomoć bude nagrađe-
na bodovima kao dodatna aktivnost, jer su 

student među sobom opušteniji i otvoreniji oko 
stvari koje im nisu jasne i koje ne rade dobro.

Trebaju nam oprema i rekviziti. Nemamo grijanje 
u Sali, u poređenju sa univerzitetskom dvo-
ranom uvjeti u našoj su puno lošiji. Dobro 

bi nam došle finansijske olakšice za putovanja 
(skijanje, logorovanje) koji su obavezni u sklopu 
nastave i ispita.

bolja organizacija predavanja uz više prakse, 
budući da je fond časova na četvrtoj godini 
znatno umanjen.

monotona i dosadna predavanja nisu dobar 
način i nisu efektna. bilo bi dobro da i pro-
fesori koji još nisu, usvoje savremenije 

načine predavanja kao što su korištenje projek-
tora, slajdova, prezentacije… Na fakultetu nam 
treba menza.

Džemal Osmić, IV godina 
Fakultet za tjelesni odgoj i sport

Denis Ibričić, III godina 
Fakultet za tjelesni odgoj i sport

Lejla Softić, II godina 
Fakultet za tjelesni odgoj i sport

Amir Selimović, IV godina 
Fakultet za tjelesni odgoj i sport

Vedad Husejnefendić, II godina 
Fakultet za tjelesni odgoj i sport
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EmIr mUrSElOVIĆ, 
NESVaKIDaŠNjI 
SrEDNjOŠKOlac IZ 
SrEbrENIKa

Folklor 
kao hobi

Piše: Dijana Hodžić     

počeo sam da bih 
izbjegavao nastavu 
a kasnije mi se svi-

djelo i nastavio sam da 
idem do dana današnjeg“, 
- tako počinje svoju priču 
Emir murselović, koji već 

sedam godina ide na fol-
klor. Sjetno se prisjećajući 
svojih školskih dana i prvih 
proba, Emir priznaje kako 
je, eto, „slučajno“ krenuo 
baš na folklor, kako kaže 
„više iz radoznalosti nego 
što me to zaista privlačilo“. 

„U početku nisam čak 
znao ni o čemu se tu za-
pravo radi. Išao sam u 6. 
razred osnovne škole i sa 
čuđenjem posmatrao svu 
tu djecu. Skakutali su i bi-
li smiješno odjeveni“- kroz 
smiješak nam sad govori 

Emir. „Nisam shvatao šta 
to oni rade a kada sam vi-
dio da su oni tu, dok su svi 
ostali na časovima, poželio 
sam da i ja budem dio tog 
tima. Dječije misli, al' eto 
kažem, privukla me upra-
vo ta pomisao da ću za 

vrijeme nastave skakutati 
tu umjesto pratiti naporne 
časove“.

Emir je sada matu-
rant završnog razreda 
srednje škole i kaže 

da uživa u tome što radi. 
„Nisam preskočio ni jednu 
probu, jednostavno ne že-
lim to. lijepo se osjećam 
jer znam da radim nešto 
korisno i volim kada me 
promatraju sa čuđenjem, 
baš kao što sam i ja prije 
sedam godina promatrao 
svu onu, čudno zaigranu, 

djecu“. Iako je počeo sa-
svim slučajno tako što se 
učlanio u školsku sekci-
ju „Folklor“, Emir je danas 
član Gradskog alternativnog 
teatra Srebrenik. Emir ka-
že: „počeo sam da igram u 
ovom teatru nakon što sam 

se prvu godinu iskazao  kao 
član sekcije „Folklor“ u mo-
joj školi. Nastavnica, koja mi 
je tada predavala folklor, 
nagovarala me i ubjeđiva-
la da mi to ide i da obave-
zno postanem član nekog 
društva. Govorila bi: „Emire 
nemoj da se šališ, upiši ne-
što“, sa osmijehom se pri-
sjeća danas Emir. Voditeljica 
folklorne sekcije, anela Se-
limović za Emira ima samo 
riječi hvale i poručuje mu da 
ustraje i da su njegov dar, u 
ovom teatru, prepoznali već 

prvi mjesec nakon što im je 
Emir došao. „Nepuni mje-
sec nakon što sam postao 
članom ovog teatra ponu-
dili su mi da nastupam sa 
njima. Doduše, tada sam 
poznavao samo jedno kolo 
ali to im je, eto, valjda bilo 

dovoljno“ – prisjeća se Emir.
„Našu podršku ima, 

drago nam je da se ba-
vi nečim tako tradicional-
nim“, odgovaraju Emirovi 
roditelji na moj upit Šta 
misle o Emirovom bavlje-
nju folklorom? „Draže mi je 
da ide na folklor i nastupa 
nego da ide na nogomet-
nu utakmicu i dođe mi ku-
ći razbijenog koljena“ kaže 
'pak Emirov otac. Ni novac 
koji im traži za nastup nije 
problem, jer kako nam on 
kaže, roditelji ga još nikad 

nisu odbili i naročito mu je 
drago zbog toga.

„Djed me nekad zeza 
što mi je neugodno izać' 
u narod u ovoj narodnoj 
nošnji“ kroz smijeh govo-
ri Emir. 

„U moje vam se vrije-

me ovo stalno nosilo, šta 
sam se ja im'o od koga 
krit' kad su na meni šar-
vale? Ništa! To je bivalo 
normalno isto k'o što sad, 
ova omladina, nosi te neke 
trenerke te neke pantole“, 
priča nam Husein, prigo-
varajući tako svom unuku 
kad se zasrami zbog tra-
dicionalne nošnje koju je 
on kao momak normalno 
nosio. 

„Eto čujete“ – re-
če Emir „tako to on meni 
stalno“.

I TamaN KaD pOmISlImO Da jE TO SVE ŠTO mOžEmO 
SaZNaTI O EmIrU, OSIm ŠTO IGra FOlKlOr I OblaČI 
TraDIcIONalNU NOŠNjU, TEK ONaKO raDI rEDa UpITaH Ga 
KaKO TO ON prOVODI SVOjE SlObODNO VrIjEmE? a ON 
ODGOVOrI: „pa, VOlIm Da VOZIm SVOj mOTOr, ZapraVO 
jEDaN DaN aKO Ga NE VOZIm NIjE TO TO, ODmaH mI 
NEDOSTajE I jEDVa ČEKam Da TO NaDOKNaDIm“.

UZ OSObNOST KaKVU Ima NIKaDa 
NE bISTE pOSUmNjalI Da jE 
ON OSOba KOja VOlI mOTOrE 
I Da baŠ jEDaN TaKaV, praVI 
„bajKErSKI“, Ima parKIraN U 
SVOjOj GaražI. 
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Članstvo u Gradskom 
teatru Srebrenik do-
nosi im mnogo dru-

ženja, nastupa, obilazaka 
i jako mnogo, mnogo po-
znanstava. Imali su priliku 
da nastupaju u mnogim 
gradovima bosne i Her-
cegovine ali i izvan bosne. 
Tako, kažu, da su nastupali 
u maoči, Čeliću, brčkom, 
Konjicu ali i da su išli u 
Sloveniju a trebali su po-
sjetiti i makedoniju. „Četiri 
dana ostali smo u Sloveni-
ji, dva dana smo nastupa-
li a dva dana iskoristili za 
obilazak, druženje i upo-
znavanje mjesta  i slično. 
bilo nam je prelijepo, noću 

ne bih mogao da zaspim u 
strahu da ne propustim ne-
što i sa željom da posjetim  
i vidim što više mjesta, a 
bogami i diskoteka. ma bi-
lo je odlično, nezaboravan 
provod“, kaže Emir murse-
lović o svom nastupu i po-
sjeti Sloveniji. „Išlo nas je 
tridesetak, krenuli smo u 
petak navečer u 23h a sti-
gli sutradan  oko 
10h. provod je 
bio na nivou pa 
ni sad ne žalim 
za onih  50Km 
koje sam upla-
t io tad. 

Stanovali smo kod članova 
društva iz Slovenije, oni su 
nas baš lijepo ugostili, imali 
smo i hranu. ma,  ne mogu 
se požalit nikako“, prisjeća 
se Emir.

I taman kad pomisli-
mo da je to sve što može-
mo saznati o Emiru, da je 
poput svih ostalih vršnja-
ka, osim što igra folklor i 
oblači tradicionalnu nošnju, 
tek onako radi reda upitah 
ga Kako to on provodi svo-
je slobodno vrijeme? a on 
odgovori: „pa, volim da vo-
zim svoj motor, zapravo je-
dan dan ako ga ne vozim 
nije to to, odmah mi nedo-
staje i jedva čekam da to 

nadoknadim“. Uz osobnost 
kakvu ima nikada ne biste 
posumnjali da je on osoba 
koja voli motore i da baš 
jedan takav, pravi „bajker-
ski“, ima parkiran u svo-
joj garaži. Normalno, ni ja 
nisam povjerovala te sam 
odmah zatražila da mi po-
kaže taj svoj motor. Iskre-
no, očekivala sam neku 
„dječiju igračku“ a naišla 
sam na 100% pravi muški, 

ogroman „HONDa čoper“ 
motor. „O bože, on zaista 
ima pravi motor!“

Kroz smijeh mi 
ga je pokazao i 

rekao 

kako on gaji veliku ljubav 
prema ovim napravama 
na dva točka, te da je jed-
va čekao da mu roditelji 
nabave jedan takav. Sada 
je Emir u svojoj narodnoj 
nošnji za folklor stajao 
pored svog, strašno ve-
likog, ljubimca i to je bio 
potpuni kontrast. Duge 
bijele široke hlače, opši-
vene crvenom saten tra-
kom, bijela široka košulja 
dugih rukava s izradom 
oko vrata i kratko malo 
crveno satensko prsluče 
na Emiru, odavali su da 
je odjeven tradicionalno i 
da je osoba koja mari za 
običajima. Samo pola me-

tra od njega, stoji, veliki 
crni motor s dodacima i 
korpom za prtljag, ogro-
mnom tamnom kacigom 
zastrašujućeg izgleda te 
resicama na ručkama i ko 
zna čime još, bili su čista 
suprotnost ovome u če-
mu se on sad nalazio te 
ne biste nikako mogli istu 
tu osobu zamisliti u tako 
dvije različite varijante. 
Gledala sam u čuđenju i 
jedva nekako uspjela na-
praviti nekoliko fotografi-
ja, tek da, ako ništa dru-
go, ubijedim sebe u ovo 

što 
sam 

vidjela. 
S osmije-

hom na licu ispra-
tio me Emir rekav-
ši „Vidim začuđena 
si, ako želiš mogu te 
provozati tek da te 
uvjerim  da je zaista 
moj?“.

aNKETa
Šta bi Vam olakšalo studiranje?

pomoglo bi da imamo ma-
nje pauze, a ne da sa-
tima čekamo naredno 

predavanje. još gore je što 
subotom imamo predava-
nja. asistenti bi mogli biti 
malo ljubazniji, a ne da nam 
se smiju ako nešto ne znamo, 
ipak tu smo da učimo. Nikome 
ne pomaže arogancija.

Kada bi nam profesori na vri-
jeme javili tačne termine 
ispita. Tada bi mi znali 

da organizujemo svoje vri-
jeme, a ne kasno kažu, pa 
se desi da imamo dva ili vi-
še parcijalnih ispita za jednu 
sedmicu. a olakšalo bi nam 
i niže cijene za mjesečne kar-
te, stanovanje. Košta nas i previše 
studiranje.

Najviše bi pomogao po-
vratak na stari si-
stem studiranja, da 

se bolonja ukine. Ovako 
od bolonje svaki profesor 
uzima ono što njemu naj-
više korsiti, i tada se sve 
to nama obija o glavu. Ni-
smo ni sigurni da li mi ili oni 
ne znaju šta je to bolonja! 

Stipendije bi nam najviše po-
mogle. Studiranje po-
staje sve skuplje i 

teže. Sistem ne funkcioni-
še, iako ne bih da se vrati 
stari sistem, ali bih volio 
da se bolonja provodi u 
potpunosti, a ne partiku-
larno. bolja opremljenost in-
formatičkih kabineta bio bi pun 
pogodak!

Edina Hrnjičić, II godina, Filozofski fakultet, 
odsjek za engleski jezik i književnost 

Ivana Jobst, II godina, Filozofski fakultet, 
odsjek za engleski jezik i književnost 

II godina, Filozofski fakultet, odsjek 
za njemački jezik i književnost 

Edin Mulasalihović, III godina, Filozofski 
fakultet, odsjek za tehnički odgoj i informatiku
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INTErVIEw  Emir rahimić, rukometaš

RAZGOVARALA: 
Azra Muderizović

mladi rukometaš 
Emir rahimić (24) 
niže uspjehe i sva-

kom novom utakmicom 

opravdava brojne titule. Stu-
dent je treće godine Fakul-
teta za tjelesni odgoj i sport 
u Tuzli i vrlo uspješno uspi-
jeva uskladiti sve obaveze. 
Do sada je uspio izgraditi 
impresivnu karijeru za svoje 

godine na što je ponosan i 
sam koliko i njegova poro-
dica i prijatelji.

Emir je već kao junior 
pokazao svoj izvanredan 
talenat što nije promaklo 
skautima rukometnog klu-
ba „bosna“ Sarajevo. Sa 18 
godina potpisuje svoj prvi 
profesionalni ugovor sa tim 
klubom i sa njima osvaja ligu 
i kup bosne i Hercegovine.

Značajno je i to da je 
stekao iskustvo u EHF-ku-
pu. Ubrzo je ponovo došao u 
rodne živinice kao veliko po-
jačanje. Sa rukometnim klu-
bom „Konjuh“ postiže zapa-
žene rezultate. 2001.godine 
proglašen je najboljim strijel-
cem i igračem u kadetskoj 
konkurecniji a 2003. za naj-
boljeg strijelca u juniorskoj 
konkurenciji što se ponovilo i 
2004/05 godine. Iste godine 
dobija plaketu za najuspješ-
nijeg sportistu opštine.

2009/10. godine Emir 
je proglašen najboljim stri-
jelcem i igračem „Konjuha“. 
Trenutno igra u „Krivaji“ iz 
Zavidovića.

razgovarali smo sa 
Emirom koji nam je otkrio 
ljepotu ali i težinu svega što 
nosi uspjeh.

Već godinama se bavite 
rukometom, da li ste i kao 
dječak zaista imali želju da 
se bavite time ili je to bio na-
govor roditelja?

Da, kako znam za sebe 

vezan sam za rukomet i 
zaista sam uvijek uživao u 
tome. roditelji su me uvi-
jek podržavali i nikad nisu 
pokušavali da mi nametnu 
neke odluke na čemu sam 
im jako zahvalan. Kao peto-
godišnjak sam sve moguće 
bacao i hvatao praveći golo-
ve svuda po kući, tako da je 
uvijek bila u haosu. roditelji 
nikad nisu mnogo galamili 
zbog toga, kao da su znali da 
će biti nešto od mene. Ipak 
nisu me razmazili. Nedugo 
zatim na poklon sam dobio 
malu rukometnu loptu. Tada 
je to sve bila šala međutim 
vremenom se pokazalo da 
ću se zapravo profesionalno 
baviti time.

Koliko je Vaš rani po-
četak karijere uticao na 
normalno druženje tokom 

djetinjstva?
pa mogu Vam reći da 

sam imao lijepo djetinjstvo. 
Imao sam uvijek vremena 
za druženje sa prijateljima. 
Ipak ne mogu porediti oba-
veze oko treninga tada i sa-
da. Čak i sada stalno izlazim 
i provodim se, uživam u živo-
tu koliko mogu, tako da sam 
i kao dječak bio isti. roditelji 
su mi sami govorili da po-
zivam prijatelje kući ako ne 
želim gdje dalje ići, tačnije 
učili su me da budem druš-
tven ako se može tako reći. 

Da li postoji neki tre-
nutak iz djetinjstva koji ste 
posebno zapamtili a da Vas 
podsjeća na rukomet?

Da, jedno jutro mi je po-
sebno ostalo u sjećanju. Taj 
dan sam punio devet godi-
na. roditelji su mi donijeli 

KaKO ZNam Za SEbE VEZaN Sam Za rUKOmET 
I ZaISTa Sam UVIjEK UžIVaO U TOmE... 

Uvijek sam 
  optimista
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veliku tortu u obliku dresa i 
na njoj je pisalo moje prezi-
me kao i broj devet. To mi 
je bilo posebno zanimljivo i 
kasnije jer sam u klubu kao 
desni bek bio taj broj, odno-
sno još uvijek sam.

S obzirom na to da ste 
već godinama u tim vodama, 
da li je bilo trenutaka kada 
ste  poželjeli  odustati?

pa nije uvijek sve bajno 
kako neki misle. Svi ti tre-
ninzi, pored ostalih obaveza 
koje imam, znaju biti jako 
naporni. Nekada mi je biva-
lo žao ako ne mogu da idem 
s društvom ali vjerujte da se 
to sve zaboravi kada dođete 
na teren. 

Svaki pogodak koji po-
stignem mi briše to žaljenje 
i tada živim samo za to. 

Nikada nisam sumnjao 
u svoju želju i svoje moguć-
nosti, samo sam nekada bio 
umoran ali nikada nisam 
htio odustati. 

Koliko često gleda-
te snimke svojih utakmi-
ca i da li ih posmatrate 
samokritički?

pa većinom rodite-
lji snime utakmicu tako da 
ponekad gledam, ne stalno. 
Uglavnom ih posmatram kao 

običan gledatelj, posmatram 
sve kolege kako igraju a ne 
samo sebe. Zapravo najviše 
obraćam pažnju na protiv-
ničke igrače jer na terenu 
ne mogu sve da ih pratim. 
Ovako ih mogu dosta bolje 
upoznati, tačnije njihov na-
čin igre ukoliko to nisam 
baš najbolje uspio na tere-
nu. Kada posmatram sebe 
onda tražim da li ima šta što 
bih trebao mijenjati u igri i 
slično ali uglavnom sam na 
kraju zadovoljan svime.

Znamo da imate mnogo 
prijatelja, ali kako se nosite 
sa osobama koje na Vas ne 
gledaju baš prijateljski zbog 
Vašeg uspjeha?  Pretpostav-
ljamo da toga ima i kod Vas 
kao i inače kod ljudi a pogo-
tovo onih koji grade karijeru.

Nažalost toga uvijek ima 
i bit će. bilo je par situacija 
kada sam se stvarno znao 
iznenaditi jer od drugih lju-
di čujem nešto o sebi. Ima 
mnogo zavidnih osoba i oni 
bi rado da vam unište ono 
za što se borite. Iskreno ne 
obraćam puno pažnju na to.  
Zamislite da se mučite oko 
svega što neko kaže i još da 
pokušavate dokazivati neko-
me nešto, pa nikada ne biste 

imali mira. Ovako to začas 
prođe. Trudim se da svoje 
slobodno vrijeme što bolje 
i zabavnije iskoristim. Kako 
vrijeme prolazi upoznajem 
mnogo ljudi međutim nika-
da nisam dopuštao da neko 
zauzme mjesto mojih iskre-
nih prijatelja.

Izgradili ste zapažene 
rezultate i već sada imate 
impresivnu karijeru. Koliko 
će Vam to pomoći da ode-
te gdje dalje, imate li kakvih 
ponuda?

Da, u posljednje vrije-
me imam mnogo ponuda 
da promijenim rukometnu 
sredinu. još uvijek se nisam 
odlučio, a ponude imam iz 
klubova u Sloveniji, Turskoj, 
Kataru, Španiji i Njemačkoj i 
uskoro će biti poznato gdje 
ću nastaviti karijeru. Trenut-
no mi je najprivlačnija po-
nuda za Dubai u januaru ili 
februaru.

Nema sumnje da će Vaš 
odlazak oslabiti redove Pre-
mijerligaša iz Živinica. Koli-
ko ste zapravo vezani za svoj 
klub? Ipak ste tu sve i počeli, 
da li će Vam biti žao da ga 
napustite?

ja ne smijem razmišlja-
ti tako ako želim da učinim 

svoju karijeru još uspješni-
jom, ipak sam ja još uvijek 
na početku i potrebno je da 
iskoristim sve prilike koje mi 
se nude. Volim svoj klub, sve 
svoje suigrače i trenera ali 
uspjeh se gradi na dalje sta-
ze. To su sve kvalitetni igrači 

i dobri prijatelji i znam da mi 
žele da dobijem povoljan an-
gažman i da uspijem u novoj 
sredini. cijenim svoj klub i 
često mislim kako na svo-
je početke tako i na njegovu 
historiju. Od sredine 90-tih 
godina i ratnih dešavanja 
klub s velikim uspjehom 
igra u najelitnijem bh. ruko-
metnom takmičenju te je u 
nekoliko navrata nastupao i 
u Evropi. ponosan sam što 
sam dio svega toga, što po-
smatram trud i rad mlađih 
rukometaša a i starijih koji 
ih afirmišu i pripremaju za 
prvi tim.

„Ubica se vraća na te-
ren!“ jedan je od naziva 
snimaka koji su Vaši fanovi 

postavili na YouTube. Kako 
to komentarišete?

jao tako će otjerati sve 
djevojke od mene (smijeh). 
ma fanovi poznaju moj šut, 
zato me tako i nazivaju. 
Znam da se to pojavilo na-
kon jedne pauze koja je bila 

neophodna zbog povrede. 
Na prošloj utakmici sam ta-
kođer imao povredu koljena 
tako da sada odmaram. Za 
dva dana imam operaciju, 
vjerujem da će to sve biti 
dobro i da ću ubrzo opet na 
teren. možda se opet pojavi 
snimak sa sličnim nazivom.

Kada ste već spome-
nuli djevojke ne možemo a 
da Vas ne upitamo kakvo je 
stanje na ljubavnom polju?

pa skoro sam izašao iz 
veze tako da sam slobodan. 
Ne razmišljam puno o tome. 
ako se pojavi neka djevojka 
da me zainteresuje dobro i 
jest, nikada ne idem spe-
cijalno u potragu (smijeh). 
Uglavnom, za vezu sam uvi-
jek izdvajao vremena koliko 
sam mogao tako da ću tako 
raditi i ubuduće. Veoma mi je 
bitno da djevojku upoznam 
sa prijateljima, samim time 
bi još više vremena provo-
dili skupa. 

Mi Vam naravno želimo 
mnogo uspjeha. Ima li još 
nešto što biste željeli reći?

Hvala Vam, nadam se 
da ćemo imati još sličnih 
razgovora. želim samo da 
poručim svima da je for-
mula uspjeha jak karakter 
i jasan cilj, samo tako vas 
neće uspjeti niko omesti na 
putu kojim ste krenuli. Ne 
osvrćite se za niskim glasi-
nama jer znate onu izreku 
„Za dobrim konjem se pra-
šina diže“.

NEKADA MI JE 
BIVALO ŽAO 
AKO ZBOG 
TRENINGA NE 
MOGU DA IDEM 
S DRUŠTVOM 
ALI VJERUJTE 
DA SE TO SVE 
ZABORAVI 
KADA DOĐETE 
NA TEREN. 

“Da, Imam mNOGO 
pONUDa Da prOmIjENIm 
rUKOmETNU SrEDINU...“
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